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JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: Mágocs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. október 29-i üléséről. 

Az ülés helye: 7342 Mágocs, Szabadság u. 39., Mágocsi Közös Önkormányzati Hivatal 
Tárgyalóterem. 

Az ülés kezdete: 17 óra 00 perc 

A Képviselő-testület ülésén jelen volt: 
dr. Morvay Klaudia polgármester, Kusztor Csaba István alpolgármester, Péter Viktor képviselő, 
Rózsa Nikoletta képviselő, Simonics Kata képviselő, Vetusinszki Anita képviselő. 
 

A Képviselő-testület üléséről távolmaradását, késését jelezte: Horváth Gábor képviselő. 

A Képviselő-testület üléséről távolmaradását nem jelezte: -  

A jelenlévő képviselők száma: az ülés kezdetekor 6 fő.  

A Képviselő-testület ülésén részt vett meghívottak:- 

Az ülésen jelen volt Csiszár László, a jegyző távolléte esetén általános helyettes. 

Napirendhez meghívottak:  

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-

testület összlétszáma 7 fő a polgármesterrel együtt, a jelenléti ív alapján a megválasztott 6 fő 
képviselőből 5 fő jelen van, 1 fő egészségügyi okból igazoltan távol, így a Képviselő-testület 
ülése határozatképes, mivel a megválasztott képviselők fele jelen van. A Képviselő-testület 
ülését megnyitja. 
 

Elmondja, hogy az ülés napirendjéről egyszerű többséggel kell dönteniük. Ismerteti a 

meghívóban kiküldött napirendet, amelyet javasol két további napirendi ponttal kiegészíteni.  
Nyílt ülés napirendjét: 
24.) Bogyayné Gál Tünde végkielégítésével és jutalmazási célú juttatásával kapcsolatos 
döntéshozatal 
Zárt ülés napirendjét: 
2.) Tájékoztatás a jegyzői feladatok ellátásával kapcsolatos kormányhivatali állásfoglalásról 
 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket, javaslataikat. 
Mivel további kérdés és hozzászólás nem volt, szavazásra bocsátja a napirendi pontok 

elfogadását. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül a napirendet módosítással elfogadta.  
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Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

90/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2024. október 29-i ülés napirendjét 

módosítással az alábbiak szerint fogadta el. 

Napirend: 

1.) Beszámoló a két ülés között eltelt időszak eseményeiről, átruházott hatáskörben hozott 
döntésekről 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
2.) A Képviselő-testület által létrehozott Pénzügyi - Fejlesztési Bizottság és Szociális 
Bizottság tagjainak megválasztása és a külső bizottsági tagok eskütétele 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
3.) A helyi képviselők, bizottsági elnök és tagok tiszteletdíjáról szóló 13/2024. (XI.11.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata  
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester  
4.) Tájékoztató Mágocs Város Önkormányzatának 2024. I-III. negyedévi gazdálkodásáról 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester  
5.) Pályázatokkal kapcsolatos tájékozató és finanszírozást érintő döntéshozatal 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
6.) Mágocs Városgazdálkodási Kft. működésének finanszírozása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
7.) Szociális Gondozási Központ és Konyha Mágocs telephelyeként működő iskolakonyha 

létszámbővítése 4 órás konyhai kisegítő-takarító munkakör létesítésével 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
8.) Mágocs Városi Sportkör beszámolója (a 2023. évi önkormányzati támogatás 
felhasználásáról) és támogatási kérelme 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
9.) Kérelem a Mágocsi Általános Iskola diákjainak MLSZ KALAP tornán való részvétele 
támogatására 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
10.) Mágocsi Roma Nemzetiségi Önkormányzat támogatási kérelme 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
11.) Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének az Önkormányzat 2024. évi 
költségvetéséről szóló 1/2024. (III.12.) önkormányzati rendeletének módosítása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
12.) A Mágocsi Óvodafenntartó Társulás létrehozásáról szóló megállapodás módosítása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
13.) Mágocs Város településtervének elkészítése – záró eljárási szakasz kezdeményezése 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
14.) Tarnai Nándor Városi könyvtár és Kulturális Intézmény Szervezeti és működési 
Szabályzatának módosítása és az intézmény az intézmény alapdokumentációi átfogó 
felülvizsgálatának elrendelése 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
15.) Mágocs Német Nemzetiségi Önkormányzattal és Mágocsi Roma Nemzetiségi 
Önkormányzattal kötött Nektv. 80. § (2) bekezdés szerinti megállapodás felülvizsgálata 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
16.) Csatlakozás a 2025. évi Bursa Hungarica Ösztöndíjrendszerhez 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
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17.) Szigetvári Tankerületi Központ kezdeményezése az iskolára vonatkozó 
vagyonkezelési szerződés felülvizsgálatára 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
18.) Téli üzemeltetési feladatok ellátása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
19.) Pécsi Tankerületi Központ kezdeményezése a jelenleg hatályos, iskolai felvételi és 
pedagógiai szakszolgálatot ellátó intézmény működési körzetének véleményezésére 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
20.) Mágocsi Települési Értéktár Bizottság tagsága 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
21.) Közmeghallgatás időpontjának és napirendjének meghallgatása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
22.) Tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulás iránti kérelem a Mágocs 819 hrsz-ú 
közterülethez kapcsolódóan 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
23.) Tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulás iránti kérelem a Mágocs 799 hrsz-ú 
közterülethez kapcsolódóan 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
24.) Bogyayné Gál Tünde végkielégítésével és jutalmazási célú juttatásával kapcsolatos 
döntéshozatal 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
25.) Egyebek 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Zárt ülés napirendje: 
1.) Letelepedési támogatáshoz kapcsolódó elidegenítési és terhelési tilalom törlése iránti 

kérelem 

2.) Tájékoztatás a jegyzői feladatok ellátásával kapcsolatos kormányhivatali 
állásfoglalásról 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

 

Napirendi pontok tárgyalása következik. 
 

1.) Beszámoló a két ülés között eltelt időszak eseményeiről, átruházott hatáskörben hozott 
döntésekről 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy az előterjesztésben részletesen leírja, hol, 
milyen egyeztetéseken vett részt, át tudják tekinteni, egyébként folyamatosan tájékozatta a 

Képviselő-testületet ezekről.  
Kiemelné, hogy 2024. október 10-én megalakult a Mágocsi Német Nemzetiségi Önkormányzat 
és a Mágocsi Roma Nemzetiségi Önkormányzat, ezeken az alakuló üléseken részt vett és 
munkájukhoz gratulál.  
A mai napon is részt vett egy tájékoztatón, amelyet Sásdon tartott a Komlói rendőrkapitány, 

közbiztonsági témakörben.  
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Az alakuló ülési jegyzőkönyv jegyző asszony távolléte okán egyelőre késésben van, a napirend 
ennek nyomán is aktuális, ebben a Képviselő-testület türelmét kéri, amint elkészül a 
jegyzőkönyv, a honlapon elérhető lesz. 
Átruházott hatáskörben egy temetési célú települési támogatásról és egy temetési célú szociális 
kölcsönről hozott döntéseket. Illetve közterület használati engedély kiadásáról döntött, melyet 

majd módosítani kell, mert időközben panaszbejelentés érkezett, úgyhogy a Szentháromság 
térről vissza kell menni a Művelődési ház elé. Megjegyzi, hogy nagyon kellemetlen volt, amiért 
nem kapott kellő tájékoztatást az ügyben. 

Ezzel kapcsolatban az 1. napirendben szokott hagyományosan tájékoztatást adni a 
Városgazdálkodási Kft. ügyvezetője az eltelt időszakban végzett feladatokról, így felkéri 
Drüszler Gábort, hogy röviden tájékoztassa a Képviselő-testületet. 
 

Drüszler Gábor a Városgazdálkodási Kft. ügyvezetője elmondja, hogy februárban vette át 
Városgazdálkodás vezetését. Február folyamán, a kaszálást megelőző időszakban elvégezték a 
padkák és csatornák tisztítását, elszállították az E-ON által levágott ágakat. Pályázati munkák 
előkészítéséhez megtisztították a Dózsa közi gazos telket, ahol égetést is kellett végezni, voltak 

ilyen munkák a városban. A Széchenyi utcában építési törmeléket kellett elhordani. A 

közmunkában résztvevőkkel rendszeresen végzik a szemétszedést a város területén, a kiültetett 
virágok gazolását, kapálását, gondozását, sövény- és fűnyírást, a futballpálya területén a füvet 
hetente nyírják. A sportpálya futófelületének tisztítását megkezdték, ami sajnos abbamaradt, 
mert a közérdekű munkában lévőkkel végezték, akik most épp nincsenek, és úgy gondolta, hogy 

ezt velük szeretné befejezni. Most úgy tűnik megint fog kapni 2 főt erre a feladatra. 
Levendulákat visszametszették a temetőben, és folyamatosan végzik a felmerülő munkákat, 
kaszálás, szemétszedés, konténerek ürítése.  
Részt vettek a Mágocs város és a Művelődési Ház szervezte majális és városi nap 
előkészületeiben és utómunkálataiban, mely során takarítást, bontást, sörpadok oda- és 
visszaszállítását végezték. A rendezvénysátrat két helyre – Alsómocsoládra és Bikalra – 

kiadták, ahol az építésben és bontásban is segédkeztek, sajnos kevés emberük van, így külső 
segítséggel kellett ezt megoldaniuk. Részt vettek a 2024. évi TeSzedd(szemétszedő) akcióban. 
A Rendezvényházban mosogatót cseréltek, a szennyvizet bekötötték, függönykarnist szereltek 
fel. Az óvodában és bölcsődében, laborban, köz wc-ben, védőnői irodában végeztek kisebb 
karbantartási munkákat. Az iskolában, az igazgatónő kérésére, két rövid járdát készítettek. 
Választásoknál fülkéket állítottak fel és bontottak, segítettek megoldani a felmerülő dolgokat. 
Pótolták a kiszáradt fák egy részét a horhónál, a nagy meleg miatt szinte naponta vagy 
kétnaponta kellett öntözni, tehát ez mindennapos feladatuk volt. Dózsa közben az árkot is 
tisztították, de máshol is igazából. Szentháromság téren elkészült a felújítás, ott is folyamatosan 
kellett öntözni, növényeket és a füvet is locsolni. 
A temetőben két új padot helyeztek ki, alapot kellett csinálni, betonoztak. Fákat metszettek a 
városban, amelyek akadályozták a kilátást illetve a közlekedést. 
A szelektív hulladék lerakók mellől folyamatosan most is kell naponta vagy kétnaponta 
kommunális szemetet elhordani. Ezzel kapcsolatban szeretné kérni a Képviselő-testületet, hogy 
erre próbáljanak meg közösen valami megoldást találni. Ő kamerára gondolt, de nem tudja, ez 

lehetséges-e. A szeméttelepen lévő nagy konténer hamar megtelik, ugyanis az emberek fizetik 

a kommunális adót, de nem a saját kukájukba dobják el a szemetet, hanem kiviszik a telepre, 
és így senki nem tudja, ki rakta oda. 
Most pedig még mindig kaszálnak, mert sajnos kell, a leveleket gyűjtik, elhordják.  
A szociális tűzifát hordják ki, eddig körülbelül 130 m3-t sikerült kiszállítaniuk a 157 m3-ből, 
folytatni fogják, csak most a temető rendberakására szakítottak időt. Itt szeretné megemlíteni, 
hogy a sírokat felújítók szemetet hagynak maguk után, az autók is folyamatosan bejárnak a 
temetőbe, úgyhogy ezzel kapcsolatban javasolja valamiféle megoldás kitalálását. 
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Dr. Morvay Klaudia polgármester megköszöni Drüszler Gábornak a beszámolót. Hozzáteszi, 
a temetői behajtás kérdése nehéz ügy. Ebben a témakörben van az Önkormányzatnak temető 
rendelete, amely szabályozza, hogy aki vállalkozási tevékenységet végez a temetőben, például 
sírköveket újít fel, ezt be kellene jelenteniük előzetesen, aminek határideje is lenne. A behajtás 
kapcsán, ez azért nehéz kérdés, mert sokan vannak, idősek vagy mozgásukban korlátozottak, 
ők is szeretnének elmenni a szeretteik sírjához, a lehető legközelebb, de vannak olyan helyek, 
ahol nincs út és emiatt nem tudnak közelebb menni. Így az, hogy ők behajtanak, ez rendben is 
van. A problémát abban látja, hogy mások is bemennek, és például a ravatalozó előtti 
díszburkolatot rendszeresen parkolónak használják, ami nem erre a célra készült. Emellett 
valakinek sikerült úgy parkolnia, hogy olajfolt keletkezett, ami sajnos nem valószínű, hogy ki 
fog jönni a szürke térkőből, ezt némileg elszomorítónak tartja. Illetve hogy a temető más 

területein is parkolnak, ami nem kialakított parkolóhely, van egy rész, ahol az elöregedett tuják 
miatt behajtanak, pedig ott sem lenne szabad, és nem a sírok mentén, a szélén lévő út mellett 
állnak meg, hanem bemennek középre. Ezt furcsának és kegyeletsértőnek találja bizonyos 
értelemben, ugyanakkor, ha tényleg mozgáskorlátozott emberek mennek ki, azt valamilyen 
szinten megérti, de sokan nem ilyen hozzátartozót visznek ki. Javasolja, hogy gondolkodjanak 
el ezen probléma megoldásán is. Itt megemlíti, hogy más, nagy településeken tartják azt, ami 
egyébként a temetkezési törvényben elő is van írva, hogy a temetőket zárt kerítés kell 
körbevegye és nincs folyamatos nyitva tartás, hanem nyitvatartási órák vannak. Jelenleg 

nyilván a Mindenszentek miatt mennek többen, hogy rendbe tegyék a szeretteik sírjait. Tehát a 
temetői behajtás és parkolás kérdésre ki kell dolgozniuk valamiféle megoldást, de úgy véli, ezt 
a Mindenszentek előtt már érdemben nem fogják tudni megoldani. Hosszútávon viszont el kell 
gondolkozniuk azon, hogyan tegyenek lépéseket az ügy érdekében úgy, hogy közben 
méltányosak maradjanak azokkal szemben, akiknek tényleg szükséges autóval behajtani. 
Drüszler Gábor javaslata alapján a tujasor melletti kihagyott részen, alkalmazható volna a 

parkolóhelyek lezárására használatos, betonba rögzített, felnyitható, kulcsos megoldás. Ehhez 

lehetne egy kulcsa a temetkezési szolgáltatónak és temetés idején ők használhatnák. 
További probléma, amit észrevettek a temető körbejárásakor, hogy van egy vízközmű csap, 

amit körbekerítettek „betonszerű” anyaggal, ami nem kötött meg és bomlik. Ez kaszálás idején 
okozhat gondot, mert kárt tehet a kaszában vagy akár emberben is. Megpróbálják kideríteni, ki 
készítette oda, és megkérni, hogy távolítsa el. 
A Zöld Mágocsért Egyesület kezdeményezésére szombaton szemetet szedtek a temető 
területén, ami nem kizárólag a Mindenszentek okán volt indokolt. Sok szél által széthordott 
szemetet és összetört üveget/mécsest gyűjtöttek össze. 
Eközben azt is észrevették, hogy bár nagy munka, de szükséges volna a temetőt körülvevő fák 
visszametszése, főként az északi oldalon, ahol régi sírboltok vannak, ott nagyon benövi a 
növényzet a sírokat, emiatt is romlik az állapotuk. Ezek többsége olyan sír, amit már nem igazán 
látogatnak, de mégis hozzátartozik a település történetéhez. A ravatalozó mögötti, régi és 
különlegesebb sírkövekből álló emlékparknál - amelyet még a Mágocs Jövőjéért Közalapítvány 
készíttetett el - ott pedig az elöregedett vagy rovarkár miatt tönkrement tujákkal lehetne valamit 
kezdeni, vagy akár másfajta, klímatűrő növényeket ültetni.  
További javítanivaló volna még a harangláb tetején, a szél által megbontott műanyag 
hullámpala.   
Van-e kérdés, hozzászólás? 

 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy az említett térkőre a nagykapun keresztül lehet bejutni? 
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Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy a nagykapun is, valamint a ravatalozó felőli 
járdán lehet megközelíteni. Itt megemlítené, hogy ez a járda eléggé leromlott állapotú, ezt 
tavasszal újra kellene betonozni, némileg szélesebbre is, mert elég keskeny. 
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy ott akár egy autó is át tud-e menni. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester válaszában elmondja, hogy igen, ott is be tudnak menni 

autóval. Régebben éppen emiatt az autóforgalom akadályozására két tuja volt ott, ezeket 
kivágták, majd később két nagyobb kő került a helyükre. Ezeket a köveket a ravatalozó 
felújítása során eltávolították, hogy a munkagépekkel be tudjanak menni, de vissza nem 

kerültek, így bárki bemehet ezen a részen. Egyébként van kamera, látják is, hogy ki szokott ott 
parkolni. 

 

Drüszler Gábor szerint két virágládát lehetne odatenni, illetve egy behajtani tilos táblát is 
kihelyezhetnék. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester azt javasolja, hogy elegendő az egyik beton kődarabot 
középre visszatenni, így szintén megoldódna ez a probléma. 
 

Péter Viktor képviselő egyetért, tegyék vissza a betontömböt. Továbbá javasolja a nagykapu 
bezárását és csak a temetkezésnek adjanak kulcsot hozzá, így amikor szükséges, ők 
kinyithatják.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester hozzáfűzi, hogy a ravatalozó mögötti részen talán egy lánc 
kihelyezésével csökkenthetik az átjárást, és nem kell a kapuval bajlódni. 
 

További kérdés és hozzászólás nem hangzott el, így szavazásra bocsátja a napirendi pontot. 
Kéri, aki a beszámoló elfogadásával egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

91/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester átruházott hatáskörben hozott 
döntéseiről, valamint az ülések közötti időszak eseményeiről szóló beszámolót elfogadja.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

2.) A Képviselő-testület által létrehozott Pénzügyi - Fejlesztési Bizottság és Szociális 
Bizottság tagjainak megválasztása és a külső bizottsági tagok eskütétele 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti, hogy az alakuló ülésen rendeletmódosítás történt, 
a Pénzügyi - Fejlesztési Bizottságnak 4 képviselő és 2 nem képviselő tagja lenne,  
a Szociális Bizottságnak 3 képviselő és 2 nem képviselő tagja. A nem képviselő tagokként 1-1 
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személyt a két nemzetiségi önkormányzat delegálna, valamint a Szociális Bizottságnak 
lennének állandó jellegű meghívott tanácsadói.  
A Pénzügyi - Fejlesztési Bizottság elnökévé javasolja Vetusinszki Anita képviselőt, 
elnökhelyettesévé Péter Viktor képviselőt, Simonics Kata és Horváth Gábor képviselőket pedig 
tagoknak. Nem képviselő tagnak Szalai Dezsőnét és Bauer Attilát javasolja és kéri fel 
tisztelettel. 

A Szociális Bizottság elnökévé Rózsa Nikoletta képviselőt, elnökhelyettesévé Simonics Kata 
képviselőt, tagjának Vetusinszki Anita képviselőt. A nemzetiségi önkormányzatok által 
delegált nem képviselő tagok, Gyurkáné Jobbágy Emese elnök asszony és Kovács Kálmán 
elnök úr lennének. Állandó jellegű meghívott tanácsadói, dr. Hernádi Gyöngyvér védőnő, 
Srajné Spengler Eszter védőnő, dr. Pitzné Makó Erzsébet a Szociális Gondozási Központ és 
Konyha intézményvezetője, vagy akadályoztatása esetén, az általa megbízott eseti helyettese. 
A képviselő urakat, hölgyeket kérdezi, hogy elfogadják-e a felkérést. A külső nem képviselő 
tagok, Szalai Dezsőné és Bauer Attila elfogadják-e?  

A képviselők és nem képviselő tagok egyaránt elfogadják a bizottsági tagságra való felkérést. 
A polgármester szavazásra bocsátja a napirend kérdését, kéri, aki a határozati javaslattal 
egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az előbb javasolt határozatot elfogadta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

92/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a képviselő-testület bizottságai 
kérdésében az alábbi döntést hozza:  
1.) A Képviselő-testület állandó bizottságként az alábbi bizottságokat hozza létre: 
1.1.) Pénzügyi- Fejlesztési Bizottság 

1.2.) Szociális Bizottság 

2.) A Képviselő-testület a Pénzügyi- Fejlesztési Bizottság elnökévé és tagjaivá 
határozatlan időre az alábbi személyeket választja meg:  
2.1.) a Bizottság elnöke: Vetusinszki Anita képviselő 

2.2.) a Bizottság tagjai:  
Péter Viktor képviselő, elnökhelyettes 

Simonics Kata képviselő 

Horváth Gábor képviselő 

Szalai Dezsőné nem képviselő tag 

Bauer Attila nem képviselő tag 

3.) A Képviselő-testület a Szociális Bizottság elnökévé és tagjaivá határozatlan 

időre az alábbi személyeket választja meg:  
3.1.) a Bizottság elnöke: Rózsa Nikoletta képviselő 

3.2.) a Bizottság tagjai:  
Simonics Kata képviselő, elnökhelyettes 

Vetusinszki Anita képviselő 

Gyurkáné Jobbágy Emese nem képviselő tag 

Kovács Kálmán nem képviselő tag 

 

 

3.3.) a Bizottság állandó jelleggel meghívott tanácsadói: 
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dr. Hernádi Gyöngyvér védőnő 

Srajné Spengler Eszter védőnő 

dr. Pitzné Makó Erzsébet, a Szociális Gondozási Központ és Konyha 
intézményvezetője; vagy akadályoztatása esetén az általa megbízott eseti 
helyettese 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

A bizottsági tagok eskütétele következik. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy a Képviselő-testület tagjai az alakuló 
ülésen már esküt tettek, viszont a nem képviselő tagoknak a megválasztásuk után kell az esküt 
letenniük. Hozzáteszi, Gyurkáné Jobbágy Emese előzetesen jelezte felé, hogy most nem tud 
jelen lenni, az esküt egy másik Képviselő-testületi ülésen tudja letenni. Megkéri a jelenlévőket, 
hogy az eskütételek idejére álljanak fel.  
A megválasztott külső bizottsági tagok a polgármester előmondása alapján a Magyarország 
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 28. § (3) bekezdése alapján a 
törvény 1. melléklete szerint, az alábbi szöveggel az esküt leteszik, majd aláírják az 
esküokmányokat:  
 

"Én, ….. becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 
Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; a 
képviselő-testület bizottságának tagjaként, tisztségemből eredő feladataimat Mágocs 

fejlődésének előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar 
nemzet javára gyakorolom. 

(Az eskütevő meggyőződése szerint) 
Isten engem úgy segéljen!" 

 

A megválasztott bizottsági tagok aláírják és átveszik esküokmányaikat. A polgármester gratulál 
a bizottságoknak és jó munkát kíván nekik. 
 

3.) A helyi képviselők, bizottsági elnök és tagok tiszteletdíjáról szóló 13/2014. (XI.11.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata  
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester  
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet. 
Tájékoztatásul elmondja, hogy a rendelet jelenleg hatályos szövegét küldte el a Képviselő-

testület tagjainak illetve tették fel a honlapra. Az ebben szereplő összegeket a bizottsági tagi 
tiszteletdíjakról az éves költségvetésbe betervezték. Az előzetes egyeztetésen arról beszéltek a 
Képviselő-testület tagjaival, hogy jelenleg ezeket az összegeket nem módosítanák, ettől eltérni 
lehet. Kéri a Képviselő-testületet tegyék meg javaslataikat.  
Mivel kérdés, hozzászólás nem hangzott el, ismerteti a határozati javaslatot és szavazásra 
bocsátja a napirend kérdését. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta a határozatot. 
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Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

93/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete helyi képviselők, bizottsági elnök és tagok 
tiszteletdíjáról szóló 13/2014. (XI.11.) önkormányzati rendeletet áttekintette, és a rendeleten 
jelenlegi költségvetési évben nem kíván módosítani.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

4.) Tájékoztató Mágocs Város Önkormányzatának 2024. I-III. negyedévi gazdálkodásáról 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester  
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet. A 

beszámolóról egy rövid összefoglalót kiküldött, de felkéri Csiszár László pénzügyi 
csoportvezetőt, aki jelenleg a jegyző helyetteseként van jelen, hogy ismertesse hogyan áll az 
Önkormányzat gazdálkodása, 2024. szeptember 30-al bezárólag. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető ismerteti az írásos előterjesztésben kiküldött táblázatok 
tartalmát. Az önkormányzati bevételek és kiadások, az intézmények bevételei és kiadásai 
következnek utána és a legvégén egy összesítő táblázat. A költségvetési rendelet alapján mindig 

egyben alkotják meg az egész önkormányzatra, viszont így sokkal átláthatóbb, ha 
intézményenként is feltüntetik a táblázatokat.  

Három különböző oszlop van, eredeti előirányzat, módosított, előirányzat és a teljesítés az adott 

dátummal. 
Az eredeti előirányzat mindig a költségvetést tartalmazza, annak a sorai vannak szétosztva.  
A módosított előirányzat az, ami szeptember 30-ig módosításra került, melynek több oka lehet, 
saját vagy testületi döntés alapján. Vagy olyan esetben, ha többletbevétel keletkezik, például 
pályázatot nyernek, illetve a későbbi döntésekre tolódnak, ezt lehet módosítani év közben, és 
ezzel lesz a végleges költségvetési rendelet.  
Teljesítés pedig ami ezekből a tervekből megvalósult szeptember 30-ig. 

Az 1. táblázatban az Önkormányzat bevételei vannak, az első rész a legfőbb bevételek, a 
normatív támogatások úgynevezett állami támogatások. Lényegében a működéshez ide kapják 

meg az alapvető forrásokat az államtól, ezek mind meghatározott feladatokra vannak, itt már 
összesítve szerepelnek. Az általános támogatásban az Önkormányzat alapvető feladatai és az 
erre kapott források vannak, melyek nagy része a Közös Hivatal működtetésére megy. Minden 
állami forrást, amit az Önkormányzat megkap, később osztja szét az intézmények között, 
működési célokra.  

A köznevelési feladatok csak az Óvoda támogatásait tartalmazzák. A szociális és gyermekjóléti 
támogatásokhoz a Gondozási Központ és a Bölcsőde, a gyermekétkeztetéshez értelemszerűen 
az Iskolakonyha tartozik. Kulturális feladatokra kapják a legkevesebbet, mellyel a Tarnai 

Nándor Könyvtár és Kulturális Intézmény rendelkezik, az állami forrás oda megy. Év közben 
még előfordulhatnak kiegészítő támogatások, idén egy ilyen volt, ez a szociális tűzifa 
támogatás, arra pályáztak, megnyerték, és arra kapták azt a 4 500 000 Ft-ot. Elszámolás szerint 
pedig a tavalyi beszámolóból megmaradt 660 000 Ft többletforrás, ott annyival növekedett a 
bevétel. 
A második rész a fejezeti kezelésű támogatások, lényegében ezek a költségvetésből kapott 
egyéb források. Most a diákmunkára pályáznak minden évben, hogy tudjanak diákmunkásokat 
foglalkoztatni. Itt szerepel még a Labor és fizikoterápiára kapott támogatás, alatta pedig a 
közfoglalkoztatottak után kapott támogatás.  
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Ezek az állami támogatások nagy részei, utána lennének a pályázatiak, de idén ilyen nem volt. 

A meglévő pályázatokra már a korábbi években megkapták a támogatásokat. 
A következő nagy bevételi csoport az a közhatalmi bevételek, melyek tartalmazzák a Mágocs 
által kivetett adók bevételeit, a kommunális adó, az iparűzési adó és egyéb adó bevételek,  

a pótlék a legjelentősebb, amit késedelmes fizetés esetén kell fizetni. 
Mint látható, jelentős változás leginkább az iparűzési adónál volt, itt a tervekhez képest kétszer 
annyi bevételük származott ebből és még valamennyi várható az évben. Az Önkormányzat az 
olyan feladatait - kötelező és nem kötelező feladatit egyaránt - ebből tudja finanszírozni, ha az 
állami támogatási keret nem elegendő. Az állami támogatás után ez a legfőbb bevételi forrás, 

az iparűzési adó. Ideális esetben ezt fejlesztésre használhatná egy település, de sajnos 

mostanában inkább működésre fordítják. Itt hozzáteszi, hogy ilyen sok még egy évben sem volt 
az iparűzési adóból származó bevétel, mint idén. 

A 4. a működési bevételek, itt jelennek meg a bérleti díjak, a közvetített szolgáltatások, a 

lakbérek után beszedett díjak, ezeket felsorolásszerűen egymás után következnek. 
Megközelítőleg a tervek szerint alakulnak. 
Szoktak nyújtani szociális kölcsönt, ezt törlesztik, ahogy tudják, ennek a visszafizetése a 
következő. Illetve van még egy jelentős rész, a tavalyi év zárásaként létrejött egy 

pénzmaradvány, ez lehet működésből következő és felhalmozásból következő, ezt viszik át a 
következő évre. A felhalmozási az azért olyan sok, mert a három nagy pályázatnak az a része, 
amit még nem költöttek el belőle, azt viszik a következő évre tovább. Így alakulnak az 

Önkormányzat legfőbb bevételei. 
A kiadások a következő, azon belül az önkormányzati kiadások. Ha megnézik, van még egy 
külön oszlop, a kormányzati funkciók. Az összes állami támogatást kormányzati funkción 
számolják el, ezzel lehet szétosztani jobban a kiadásokat, illetve így lehet elszámolni a központi 
költségvetéssel is. De értelemszerűen oda van írva, hogy melyik területet érinti. Mágocs 
tekintetében elég sok területre szétoszlik az állami támogatás, így lehet a legjobban 
meghatározni, hogy mire és mennyi pénzt költenek el. Itt döntenek arról, ami nem külön 
intézményben van, hanem önkormányzaton belül is több feladatot látnak el, azt is ezeken a 
kormányzati funkciókon lehet elkülöníteni, tehát ezért van ez így, és törvényi kötelezettség is. 
A kiadásoknál először meghatározzák az adott évi személyi juttatásokat, hol, mennyi embert 

foglalkoztatnak, nekik várhatóan mennyi bérköltségük lesz. Ha megnézik a teljesülési arányt, 
nagyjából terv szerint alakulnak, néhány kivételtől eltekintve. Például az egyéb 
foglalkoztatottak esetén látható többlet, mert az mindig eseti, év közben változhat, annak 
függvényében, hogy hány megbízási díjast kell alkalmazni egy-egy feladatra. Ahol még eltérés 

mutatkozik, az a fizikoterápia, ott átmenetileg a betegszabadságot fizették ki a visszatérő 
kolleganőnek, azért nőtt, mert reálisan 75%-on tartana most a kiadás és itt valamennyivel 
előrébb járnak. Alapvetően kiugró eltérés nincsen. 

A dologi kiadásokat, ha megnézik, ott már sokkal többfelé oszlik szét az adott terv. A 
fontosabbakat kívánja megemlíteni, ilyen például a közvilágítás. Van a közvilágítás 
korszerűsítése miatt egy szolgáltatásuk, egy úgynevezett ESCO szolgáltatási díj, itt fizetik vagy 
törlesztik az új lámpatesteket. Erre nem egész 6 000 000 Ft állami támogatást kapnak, így 
szükséges hozzátenni saját forrásból. Viszont így 6 év alatt visszafizethetik a teljes lámpatest 
cserét.  
A Városgazdálkodás és egyéb szolgáltatásokat érdemes megemlíteni, ami egy úgynevezett 
kormányzati gyűjtő funkció. Ami konkrétan nem adott intézményhez tartozik, azokat ezen a 

kormányzati funkción gyűjtik, mint például a szökőkutak vízét és áramát, amit nem lehet 

egyértelműen intézményhez besorolni, az itt található. Látszik, hogy ezen év közben kellett 

módosítani, mert néhány többletkiadás keletkezett. Erre is körülbelül 6 000 000 Ft-os keretet 

kapnak, valószínűleg ezt is ki kell majd egészíteni. 
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Később fogják tárgyalni és jelentős része, a parkgondozási feladatok ellátása, amelynél az 
eredeti 9 000 000 Ft-os tervezet már 15 000 000 Ft-ra emelkedett, és előreláthatóan még emelni 
kell rajta. 

Továbbá említi még a szociális tűzifát, amit az idei évre kifizettek, ennek mindig van önereje, 

ez szerepel még a táblázatban.  
A dologi kiadások után következik az ellátottak pénzbeli juttatásai, lényegében ezek a segélyek. 
A Mágocsi Önkormányzat leginkább települési támogatást ad, erről majd a Szociális Bizottság 
dönt, hogy kinek és milyen formán adja. Az idei évre tervezett beiskolázási támogatás azért van 
még nullán, mert most került csak kiosztásra. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester hozzáfűzi, hogy október és november közepéig lehet 

felvenni ezt a beiskolázási támogatást. Korábban szeptember elején lehetett, de sokan akkor 

hoztak egy beiskolázási papírt, aztán kimaradnak. Ezért van az, hogy aki októberben tud vinni 
igazolást, ő valószínűleg tényleg járni akar, ezért fizetik most ezt a támogatást, és hozzáteszi, 
hogy ez évek óta így szokták kifizetni.  

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető folyatatja az 5. táblázattal, amelyben minden egyéb 

működési célú kiadás szerepel. Ennél volt visszafizetési kötelezettségük, az látszik, illetve 
Magyarország Kormánya által 2 évvel ezelőtt létrehozott szolidaritási hozzájárulást fizetnek az 
iparűzési adó beszedése miatt. Ez minden évben emelkedett eddig, most már 32 000 000 Ft, és 
mivel most ilyen magas volt az iparűzési adójuk, jövő évben biztos, hogy még több lesz. Azt 
megemlíti, hogy eddig minden év decemberében kaptak is vissza belőle valamennyit, mert azért 
mégis hátrányos helyzetű régióban vannak. Azonban nem lehet tervezni ezzel az összeggel, 
mert előre nem tudják, mennyit és mikor kapnak vissza, és elszámolást sem kapnak rá.  
A következő, amit fontos megemlíteni, az az Óvodafenntartó Társulás finanszírozása. A 
Társulás látja el az Óvoda és a Bölcsőde üzemeltetését, arról azért nem is készült a költségvetési 
rendeletben külön beszámoló, mert ezeket az Óvodafenntartó Társulás végzi el, az állami 
támogatást ugye az Önkormányzat kapja, és így adja át a Társulásnak. Itt, időarányosan 

elmaradás látszik, mert még nem éri el a 70%-ot, de van egy bértartalék, és emiatt van kicsit 
alulfinanszírozva az Óvoda. 
Továbbá itt jelenik meg a Közös Hivatalhoz való hozzájárulás is, tehát az államin felül Mágocs 
8 300 000 Ft-ot tervezett átadni, ennek a felét utalták át eddig. 
Minden évben terveznek szociális kölcsönt, de ez vagy van, vagy nincs, ez változó. 
Az előző évi működésében jelentős és minden évben adnak be kérelmeket is a Civil 
Szervezetek, ezt hívják Civil alapnak, ez teljesen külön kezelik. Itt lehet látni, hogy az előző 

testület ezeket kimerítette, az új testületnek erre előirányzatot kell tenni, ha ők is szeretnének, 

át kell csoportosítani. Ezenkívül van tartalék, ami jelenleg 121.831.182 Ft. Ez azt jelenti, hogy 

ez a tartalék még nincs kötve kiadáshoz, tehát ebből tud a Képviselő-testület rendelkezni, döntés 
alapján, hogy mire használják fel. 
Javasolja, hogy a nagyobb pályázatok miatt, ennek jelentős részét félre kéne tenni jövő évre, 

mert ha nem kapják meg a ráemelési kérelmet, akkor hamar el fog fogyni. Úgy véli,  
a Művelődési Házas pályázatot muszáj lesz befejezniük, és ott elég magas az önerő. 
Eddig a működési jellegű kiadásokról beszélt, a következő rész az a beruházásokat, felújításokat 
és egyéb ilyen felhalmozási célú kiadásokat tartalmazza. Jelenleg 3 nagyobb TOP PLUSZ 

pályázatuk van. 
Az első részben feltüntetett iparterületes pályázat esetében annyi történt, hogy a teljesítés nem 

érte el a 10%-ot egy év alatt, ezért az Államkincstár részére vissza kellett utalni az erre nyert 

pénzt, amit vissza kellett könyvelniük, de ahogy halad a pályázat, le lehet kérni az összegeket. 
Egy másik, a közvilágítás korszerűsítése pályázat második része keretében lámpatesteket 

vásároltak. Mivel ez még szeptemberi döntés volt, még nem készült róla előirányzat, tehát ott 
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mindenképp lesz módosítás. Ezenkívül volt néhány kisebb beruházás, amik hirtelen döntés 
alapján születettek, ezekre nincs előirányzat, így korrigálni kell, és ugyan nem olyan jelentősek, 
de valamennyit levesznek a tartalékból. 
A felújítások között szerepel a másik két nagy pályázatuk, az első a Művelődési Házat érintő, 
amely olyan 70-80%-os, a kiadások nagy részét már kifizették, ott nem kellett visszafizetni. A 

forrás a teljes költségre nem elég, a ráemelési kérelem elbírálása van folyamatban. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester hozzáteszi, utóbbi az a pályázat, amihez 73 000 000 Ft 

hiányzik, elküldték márciusban a ráemelést, a Baranya Megyei Önkormányzat közgyűlése adott 

támogatói hozzájárulást, júliusban az ügy a Minisztérium előtt volt, de válasz még nem érkezett. 
Októberben elküldték az ismétlő kérdést, hogy hogyan állnak ezzel, viszont azóta sem érkezett 
válasz. Itt időben várnak. Értelemszerűen számukra az lenne jó, ha forintos támogatásban 
részesülnének vagy értesülnének nemleges döntésről, mert úgy akkor tovább lehet lépni a 
pályázatban. Ebben az esetben egy feltételes közbeszerzési eredményhirdetés történt, ami azt 
jelenti, hogy a közbeszerzést eredményesnek hirdették, ám azzal a feltétellel, hogy csak akkor 

kezdhető meg a Művelődési Ház belső tereinek, illetve hátsó udvarrészének a felújítása, ha 

rendelkezésre áll a forrás. Október elején értekezett a nyertesnek hirdetett Ajánlattevővel, aki 

elmondta, hogy egyelőre tudja tartani az Ajánlatát, egyetlen nehézség a garantált bérminimum 
és a minimálbér emelése okán előjöhető bérköltség emelkedés lehet, mert úgy véli az 
építőanyag árak szerencsére lefelé mozdultak. 
Tehát az Önkormányzatnak szükségük lenne valamiféle válaszra a ráemelési kérelemmel 
kapcsolatosan. Ha az a válasz, hogy van forrásuk, és kapnak valamekkora összeget, amit ki 

tudnak egészíteni, akkor be kellene fejezni a pályázatot. Amennyiben nincs rá forrás, és egyben 
a 73 000 000 Ft-ot nem tudják hozzátenni, akkor esetleg műszaki tartalom csökkentésével lehet 

változtatni a projekten. Lehetőség lenne arra, hogy a Művelődési Házba tervezett felújításokat 
szétszedjék, és a legszükségesebbnek gondoltakat, értelemszerűen a mosdók, a nagyterem 
födémszigetelését, akadálymentesítést jelentené inkább, mint a hátsó udvart. Így lehetne 
kevesebb költséggel megoldani, viszont az ismételt közbeszerzési eljárást az Önkormányzat 
saját költségvetésének a terhére tudnák megvalósítani, mivel az alapvető kétkörös 
közbeszerzési szerződést előzőleg már teljesítették, és előre nem tudható milyen árajánlatot 
kapnának az új eljárásban. A jelenleg beadott érvényes árajánlatok szerint a hátsó udvar részen 
a támfalépítés és az udvarrész kialakítása, nagyságrendileg 50 000 000 Ft kiadású. Tehát 
körülbelül ennyit engednének el, és akkor arányosan kevesebb lenne, amivel hozzá kell járulni, 
így talán jobban beleférnének a keretbe. 
Ahhoz, hogy ezt újra áttervezzék, új eljárást tudjanak indítani, szükséges a Minisztérium pozitív 
vagy negatív elbírálású válasza, illetve függ attól is, hogy az Ajánlattevő eláll-e az ajánlatától, 
mert nem tudja tovább tartani érdekmúlás miatt, hiszen ez már tavaszi döntés volt. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy a 8-as pontban, a felhalmozási 
összegeknél jelenik meg ez a visszafizetés, az a 402 000 000 Ft, amit vissza kellett utalni az 

Államkincstárnak, és amelyet ha folyamatban lesz a pályázat, akkor vissza tudják igényelni.  
Ezután jönnek a finanszírozási kiadások.  
A hiteltörlesztés idei terve az teljesen megtörtént, igazából összesen is csak 1 negyedévi 
törlesztés van vissza 1 290 000 Ft, mert az technikai okok miatt átcsúszott január 1-jére. Azt 

nem tudja, hogy ezt most idén december 31-gyel levonják-e vagy csak január 1-jén. átmenni. 
Ami fontos, az a központi irányítószervi támogatás. Mint említette, az Önkormányzat kapja 
meg az összes állami támogatást, és ezt finanszírozás formájában továbbosztja az 

intézményeknek. Ha egy intézmény nem, vagy több forrást igénylően működik, ezekben az 
esetekben az Önkormányzatnak kell biztosítania az intézmény működéséhez, bérek fizetéséhez 
szükséges forrást.  Továbbá mivel nem havi egyenlő részletekben oszlik el a kiadás, ezért 
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sokszor előre kell finanszírozni egy intézményt. Tehát fontos, hogy mindig megfelelő forrás 
legyen az Önkormányzat számláján. Alap esetben az eddigi évek során az állami támogatás 
többnyire lefedte a béreket, most már nem így van, emiatt mindig oda kell figyelni a 

gazdálkodásra, és ha lehet mindig tartalékkal gazdálkodni, hogy ez a finanszírozás 
működhessen rendesen. Ezeket az államiak, illetve a költségvetésben elfogadott többlet 
támogatás határozza meg, hogy mennyi pénzt ad át év közben az Önkormányzat. Reálisan olyan 
75%-on kéne álljon az intézményi finanszírozás, akkor haladna a költségvetési tervek szerint. 
Ami látszik, hogy a Tarnai Nándor Könyvtár és Kulturális Intézmény már 91 %-on van, és a 
hozzáadott is 96 %. Az előző testület is tett hozzá 2 000 000 Ft-ot, úgy gondolja, az új 
Képviselő-testületnek is körülbelül ekkora összeggel kéne kiegészítenie, mert úgy tűnik ez fedi 

le nagyjából az éves működésüket. Illetve ahol még többlet finanszírozás keletkezett, az az 
Iskolakonyha, sajnos az iparűzési adó miatt nem finanszírozzák olyan jól a gyermekétkeztetést, 
oda az első tervek szerint is 6 000 000 Ft-t hozzátettek, de valószínűleg az sem lesz elegendő. 

A Gondozási Központ és a Közös Hivatal működésében egyelőre megfelelően arányosan 
gazdálkodik, ott a költségvetési tervek szerint haladnak.  
Ezek a számok a mögötte lévő táblázatokból jönnek ki, a kiadási-bevételi arány szerint 

határozódik meg, az intézményi táblák igazából ezt részletezik jobban. Alapvetően tehát az 
intézmények a költségvetési terv szerint gazdálkodnak. A Tarnai Nándor Könyvtár és Kulturális 
Intézménynél van eltérés, ott lényegében az Önkormányzat tartja a programokat, a több 
program, többe kerül nyilván. 
A végén van egy összesítő táblázat, amelyben összefoglalja az előzmény táblázatokat abba a 

keretbe, ami alapján meg lehet alkotni a költségvetést. Technikai jellegű, ez határozza meg a fő 
mutatószámokat, a költségvetési főösszeg például 1 892 384 342 Ft, ami a visszafizetés miatt 2 
milliárd fölé emelkedett. Szép nagy összegű költségvetésből gazdálkodnak, aminek a nagy 
része azért kötött forrás. 

 

Kusztor Csaba István alpolgármester kérdezi, hogy a közvilágítás korszerűsítése pályázat 
melyik évében tart? 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy tavaly kezdték el, egyik részét 
kifizették, ami átcsúszott idénre, mert később számlázták, a finanszírozás pedig akkor mindjárt 
elkezdődött 2023 őszén, és 6 éves lesz. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester a Tarnai Nándor Könyvtár és Kulturális Intézménnyel 
kapcsolatban elmondaná, hogy ott kellene dönteniük még. A nyári döntések között, az ott 
dolgozók bérrendezésében történt változás, mindenkinek egységesen adtak 50 000 Ft 

bérkiegészítést.  
Illetve a kezdő takarítónak október 31-ig tart a szerződése, amit meg kellene hosszabbítaniuk, 

ebben döntést kell hozniuk, az előirányzat módosítást erre tekintettel kell megtenni. 
Kérdezi a Képviselő-testületet, hogy a beszámolóval kapcsolatosan van-e még kérdés, 
észrevétel? Amennyiben nincs, javasolja elfogadásra a beszámoló elfogadását. Aki ezzel 

egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

94/2024. (X.29.) számú határozata: 
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Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Mágocs Város Önkormányzatának 2024.  
I-III. negyedévi gazdálkodásáról szóló beszámolót tudomásul veszi.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

5.) Pályázatokkal kapcsolatos tájékozató és finanszírozást érintő döntéshozatal 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet. Felkéri 
Molnár-Valkó Kornéliát, hogy ismertesse a pályázatok jelenlegi állását. 
  

Molnár-Valkó Kornélia pályázati referens elmondja, hogy a költségvetési beszámoló során 
több minden elhangzott a Templom téri és a Művelődési Házas pályázatokról, és ehhez nem is 
tenne hozzá semmit, mert a polgármester asszony jól összefoglalta. 
A következő nagy pályázat az a Helyi gazdaságfejlesztés Mágocson, ezt nevezik úgy, hogy az 
iparcsarnok vagy iparterületes pályázat. Jelen esetben a kiviteli tervek készülnek, az 
infrastruktúra kiviteli tervei el is készültek, a csarnoképítés kiviteli tervét ők visszaküldték, mert 
hiányosnak találták, így az kiegészítésre szorul. Hogyha véglegesen elkészülnek a kiviteli 
tervek, akkor utána meg lehet indítani a közbeszerzési eljárást. A tervezői költség becslésről 
végleges számokat majd csak a közbeszerzési eljárás lefolytatása után tudnak mondani. Úgy 
gondolja, hogy az erről szóló döntést majd akkor kell meghozni, hogyha a közbeszerzési eljárás 
is lezajlik. 

Amiben viszont döntést kell hoznia a Képviselő-testületnek, az a Csapadékvíz elvezetés 
kialakítása Mágocson című pályázat. Itt azt kell tudni, hogy a közbeszerzési eljárásban a kiviteli 
munkák 3 részre lettek osztva, az Árpád utca, József Attila utca, Deák utca és a Gagarin utcában 
(II. és III. rész) a kivitelezési munkák költsége pályázati forrásból biztosított. Így a vállalkozói 
szerződést meg is kötötték a Kaposvölgyi Vízitársulattal. A műszaki ellenőr a munkaterület 
átadását kitűzte, ez 2024. október 31-én lesz, és tulajdonképpen megkezdődhetnek a kivitelezési 
munkák, amire 6 hónap áll rendelkezésre. 
Ami egy kicsit problémásabb, az a Petőfi utca illetve a Széchenyi utca (I. rész). Itt a nyertes 

kivitelező a G-Plan Építő Kft. Ebben az esetben a hiány nettó 9 367 152 Ft. Erről kellene a 
Képviselő-testületnek döntést hoznia, hogy ezt saját forrásból hozzá tudja-e tenni az 

Önkormányzat vagy sem. 

Több lehetőség van, ő azt javasolja, hogyha hozzá tudja tenni az Önkormányzat ezt a bruttó 
közel 12 000 000 Ft-ot, akkor a vállalkozási szerződés megköthető, nem kell feltételes hatállyal 
megkötni, és el tudnak indulni a kivitelezési munkák. Ugyanakkor itt is adott az a lehetőség, 
hogy többletforrás igénylést nyújtsanak be, most azt vagy megkapják, vagy nem. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester véleménye szerint célszerű lenne befejezni, éppen azért, 
mert a csapadékvizes pályázatnak a leginkább szükségszerűnek látszó része éppen a Petőfi utca 
és a Széchenyi utcai árokrész. Ezzel kapcsolatban felmerült az, hogy itt vízi közmű bekötéseket 
meg gerincvezetéket is kellene cserélni, de ezt időben már nem lehet terveztetni. Jelen pályázat 
2023-as támogatói döntésű, tehát ebben az időszakban kellett volna, hogy ezt tervezzék, mert a 
kivitelezési tervek erre nem térnek ki. Feltételezhető, hogyha éppen olyan állapotúak, akkor 

még a csapadékvíz rekonstrukció előtt megpróbálják kicserélni a vízi közmű bekötéseket, bár 
véleménye szerint erre az idő letelt. Viszont ha nem fejezik be ezt a pályázatot, itt nem 

valószínű, hogy kapnak ráemelési kérelmet, ettől függetlenül úgy látja, az Önkormányzat 
121 000 000 Ft-os tartalék keretéből meg lehetne próbálni. Módosítási kérelmet kell benyújtani 
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határidő hosszabbításról, mert ennek a pályázatnak a megvalósítási határideje 2025. március 
31-ével lejár.  
A pályázat II. és III. részére hétfőn megkötötték a szerződést, 2024. október 31-én lesz a 
munkaterület átadása, és a nyertes vállalkozó tájékoztatta, hogy időjárás függvényében elkezdik 
a munkát, de csak akkora szakaszokon, amit biztosan be is tudnak fejezni, erről a napokban a 
pályázati referensek elkészítettek egy tájékoztatót, amit a polgármester közzé is tett a honlapon 
és Facebook oldalon. A szerződéskötéstől 6 hónap áll rendelkezésre, hogy elvégezzék a 
feladatot. A Petőfi utcában csapadékvíz elvezető árok van beton elemekkel és aszfalt burkolatú 
járda, viszont ehhez kapcsolódóan elmondaná, hogy a Petőfi utca elején az 1-es és 3-as 

házszámok előtt a járdát nekik egy külön eljárásban kellene megcsinálniuk, mert a műszaki 
tartalomban nem szerepel. Viszont hogy véletlenül se legyen elszámolási gondjuk, ezt csak 
akkor lehet, ha ezt a pályázatot befejezték és elszámolták. Viszont azt erősen javasolja, hogy 
meg kellene csináltatni, mert ott már alig van járda, korábban volt, és illene befejezni. A többi 
utcában az előterjesztésben foglaltak szerinti műszaki tartalommal készül majd a rekonstrukció.  
Úgyhogy azt gondolja, mivel erre van forrásuk és összességében szükséges lenne, javasolja, 
hogy a Képviselő-testület gondolja át, hogy tudnak-e erre a célra átcsoportosítani, egyúttal 
próbálják meg a ráemelési kérelmet is, hátha sikerrel járnak. 
Ismerteti a határozati javaslatot a beszámoló elfogadásáról, amennyiben elfogadják, 
kézfeltartással jelezzék. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

95/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat által előkészített, 
benyújtott, megvalósítás alatt álló 

a) TOP PLUSZ-1.2.1-21 „Élhető települések” Mágocs településközpont közösségi tereinek 
revitalizációja 

b) TOP PLUSZ 1.1.1.-21 „Helyi gazdaságfejlesztés Mágocson” 

c) TOP PLUSZ-1.2.1-21 „Élhető települések” Belterületi csapadékvíz elvezető árokrendszer 
kialakítása Mágocson  
pályázatok előrehaladásával, megvalósulásával kapcsolatos tájékoztatást az előterjesztés 
szerint tudomásul veszi.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

Illetve ismerteti a határozati javaslatot a Csapadékvíz elvezetési pályázat I. részére vonatkozóan 
az önerő rendelkezésre bocsátásáról, ezzel egyidejűleg a ráemelési kérelem benyújtásáról. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

96/2024. (X.29.) számú határozata: 
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Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a TOP PLUSZ-1.2.1-21-BA1-2022-00048 

„Élhető települések” Belterületi csapadékvíz elvezető árokrendszer kialakítása Mágocson 
pályázat kivitelezőinek kiválasztására meghirdetett közbeszerzési eljáráson az 1. rész 
tekintetében (Petőfi utca, Széchenyi utca) nyertes G-Plan Építő Kft. nettó 35.517.095,- Ft 

összegű ajánlatához szükséges nettó 9.367.152,- Ft+ÁFA, összesen 11.896.283,- Ft 

többletforrást költségvetési tartalékából biztosítja, egyidejűleg az összeg pótlására 
többlettámogatási igényt nyújt be. 
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

6.) Mágocs Városgazdálkodási Kft. működésének finanszírozása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés alapján ismerteti a napirendet.  
Elmondja, hogy az 1. napirend keretében az ügyvezető beszámolt arról, hogy mennyi mindent 
végez a Kft. A költségvetésben az eredetileg számukra biztosított forrás 8 000 000 Ft volt, azóta 
ez a tényleges állapot szerint már 11 000 000 Ft-nál tart, viszont október 1-jével az ő 
számlájukon sem volt több 360 000 Ft-nál, ezért nem tudtak béreket fizetni sem. A hónapban 
volt aktuálisan több kiadásuk, így először 1 000 000 Ft a bérek kifizetése kapcsán, ezután pedig 
1 800 000 Ft-ot átcsoportosított az Önkormányzat az egyéb kiadásaik fedezésére, ezekről a 

Képviselő-testületet menet közben tájékoztatta. Ezt egyrészt jóvá kéne hagyniuk, másrészt a 
működésükhöz szükséges forrásokat rendelkezésre kellene bocsátani. Azért is nehéz helyzet, 
mert a Kft. egyrészt parkgondozási feladatokat lát el, másrészt pedig lehetne vállalkozási 
tevékenysége, viszont nem nagyon van hozzá szükséges humán erőforrása. Szerinte a Kft. 

működése kapcsán ezt át kellene gondolniuk, hogy hogyan lenne optimális, illetve az 
átgondolás már megtörtént, de több kiegészítést igényel. A Képviselő-testület kapott egy 
tájékoztatót az ügyvezető úrtól, ami nem nyilvános napirenden, mert személyre szóló 
információkat is tartalmaz, ezért közzétenni nem lehet. Ebben az látszik, hogy jelenleg mennyi 
volt a Kft. kiadása az év során. Náluk lehetne költségvetési kiadásokat racionalizálni, mellette 

vállalkozási bevételt is, hogyha van mivel és kivel vállalkozni. Az viszont tény, hogy a feladatot 

el kellene látni, és vannak határozatlan jogviszonyban lévő munkavállalói, akiknek a fizetéséről 
gondoskodniuk kell. Megkérdezi a pénzügyi csoportvezetőt, hogy mennyit terveztek erre. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy a tervezettől egyszer emeltek, október 
10-ig 14 000 000 Ft lett eddig átcsoportosítva. Azóta még egyszer 1 800 000 lett áttéve, tehát 
ezt a tendenciát figyelembe véve elképzelhető, hogy még 2-3 000 000 fog menni az év végéig. 
Az előző testület is többször tárgyalta a Kft. helyzetét, ott az volt a szándék, hogy azért 
maradhatott, mert vele könnyen lehetne vállalkozási tevékenységet csinálni, ráadásul áfa alatt. 
Azonban az ügyvezető jelezte, hogy már csak a temetőből van egyedül bevételük, mást nagyon 
nem tudnak csinálni, mivel kevesen vannak. Hogyha ez az Önkormányzatnál lenne, áfamentes 
bevétel lenne. A legfőbb kiadásuk pedig a bér, amin nincs áfa, viszont onnan nincs 

visszaigénylés sem. A jövőt nézve többféle megoldás lehetséges, ha csak az ügyvezetőt hagyják 
a Kft-ben, akkor nem kell annyi pénzt átadnia az Önkormányzatnak, nem kell annyi áfát 
generálni.  
Az Önkormányzat kap körülbelül 8 000 000 Ft állami támogatást parkgondozásra, amit át 
tudnak adni a Kft. részére, ha számlát ír a parkgondozási szolgáltatásról, és ezután mindig be 
kell fizetni az áfát.  
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Ezenkívül mivel külön működő vállalkozás, nem könyvelhetnek neki az Önkormányzatnál, 
amely további jelentős - 760 000 körüli - összegű kiadást jelent, plusz külön a bankköltség és 
külön bankszámla.  

Ő nem javasolja a Kft. működését ebben a formában, ahogy jelenleg van, mert ugyanúgy 
működhetne külön kormányzati funkción, az Önkormányzaton belül, és akkor ami költség van, 

azt kifizetik, viszont az áfa nem visszaigényelhető azon kiadások után. 
Mód van arra is, hogy a temető üzemeltetést vállalkozási tevékenységben végezzék, és azon 
bevételek után befizetik, az odaillő költségek után pedig visszaigénylik áfát. Mert az 

Önkormányzat is végezhet egy bizonyos százalékig vállalkozási tevékenységet. 
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy a sátorkiadás nem jelent gondot ebben az esetben? 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető válaszolja, hogy ott bérleti díj van, ami alapesetben 

áfamentes, de ez minimális összeg. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester hozzáteszi, hogy van a lejáró sírhelyek hosszabbítása, 
ez is bevétel, bár nem olyan sok. 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető véleménye szerint itt azt kell eldönteni, hogy tudnak-e 

valamilyen vállalkozási tevékenységet csinálni, más lehetőséget nem lát. 
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy a csarnokos pályázatba nem lehet-e bevonni a Kft.-t ? 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy a csarnokos pályázathoz készült egy üzleti 

terv, melynek tartalma szerint a csarnokot és a kapcsolódó 4 telepnek a rendben tartását a 
Városgazdálkodási Kft.-vel végeztetik, mert nem igazán akad más, aki megcsinálja.  Azt nem 

tudja, az üzleti terv készítője kivel egyeztetett ezzel kapcsoltban, de ez jelentős többlet feladat 
a Kft. számára, mivel összeadva több hektárnyi terület rendben tartását jeleni. Ez addig nekik a 

kiadási oldalon jelenik meg, - mert bérmunkában lehet elvégezni - amíg a csarnokból bérleti díj 
bevétel nem keletkezik, a bérbeadáshoz pedig a területet rendben kell tartani. 

A csarnokos pályázatnál a tervezett bevételi oldal egyébként maga a csarnok bérbeadásából 
származó bevétel lenne, amelyhez az eredeti kiírás szerint 2025. június 30-ig kellene állnia a 
csarnoknak, használatbavételi engedéllyel. Jelenleg itt még a közbeszerzési eljárás kiírása előtt 
tartanak, úgyhogy mindenképpen határidő hosszabbításra lenne szükség, mert ha sikerülne is 
kiírni, minden ideális és beleférne a rendelkezésre álló keretbe az Ajánlattevő, akkor is 
leghamarabb januárban lehetne szerződni, de annyi idő alatt nem biztos, hogy a csarnok 
elkészül. A projektmenedzser tájékoztatása szerint ez megoldható, ilyenkor szoktak határidő 
hosszabbítást adni, egyébként 2027. ennek a pályázati finanszírozási időszaknak a vége. Ha 

elkészül a csarnok és mire találnak bérlőt, az mind idő, de legalább lesz valami a bevételi 
oldalon. Utána is rendben kell tartani, amit az üzleti tervben erre terveztek, az körülbelül 1 
milliós kiadás évente, hogy ez mennyire állja meg a helyét, az akkori vagy a majdani - a 

kaszáláshoz szükséges - üzemanyagárak tekintetében előre senki nem tudja megmondani. 

Tájékoztatásul elmondja, hogy a temetőnek az üzemeltetése pedig üzemeltetési szerződéssel 
szintén náluk van. A temetőnek, a ravatalozót leszámítva, az összes része a Római Katolikus 

Egyház tulajdonában volt, amit 2023-ban ingyenesen átadtak, így már az egész önkormányzati. 
Úgyhogy a Kft.-nek a jövőjével kapcsolatosan el kell gondolkodniuk, hogy elég összetett 
feladat, amit ellátnak és szükséges is. A lakosság részéről egyébként lenne igény arra, hogy a 
kerteket rendben tartsák, kaszáljanak, csináljanak ilyen karbantartási tevékenységet, de ez 
ember és eszköz kérdése is. Jelenleg arra sincsenek elegen, hogy az önkormányzati kötelezőt 



20 

 

teljesítsék, nagyon sok olyan többnyire nagyobb terület van, amit az önkormányzatnak kell 
karbantartania, tehát feladatuk bőven van.  
Ismerteti a határozati javaslatokat, mely szerint a jóváhagyják az októberben átadott összegeket 
és úgy gondolja, hogyha többet adnak át, az legfeljebb maradványként megmarad náluk, de 
akkor biztosabb a működésük. Tehát ha októberben 3 000 000 Ft volt, akkor november és 
december hónapokra is 3-3 millió Ft-ot javasol, azzal hogy januárig tervezzék át ezt. Ami miatt 
a Kft. kiadásai magasabbak voltak, hogy sok volt az egyszerűsített foglalkoztatás - például a 
nyár folyamán a többlet fűnyírás miatt - és a kapcsolódó egyéb adminisztratív költségek, 
amellyel növekedett a könyvelés költsége is.  
Kéri a Képviselő-testület tagjait, tegyék meg javaslataikat, amennyiben egyetértenek, 
kézfeltartással jelezzék. 
  

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a határozati javaslatot. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

97/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Mágocs Városgazdálkodási 
Kft. részére 2024. október hónapban a bérek, járulékok és működési költségek biztosítására 
átadott 3 000 000 Ft támogatást jóváhagyja és 2024. november-december havi bérekre, 
járulékokra és működési költségekre havi 3 000 000 Ft támogatást biztosít az Önkormányzat 
2024. évi költségvetésének tartalékkerete terhére.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
Drüszler Gábor ügyvezető 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető 

 

7.) Szociális Gondozási Központ és Konyha Mágocs telephelyeként működő iskolakonyha 
létszámbővítése 4 órás konyhai kisegítő-takarító munkakör létesítésével 
Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés szóban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet.  
Ezzel kapcsolatban elmondaná, hogy az a közfoglalkoztatott személy, aki korábban betöltötte 
ezt a munkakört, nyugdíjba vonult, és a szeptemberben kezdődő közfoglalkoztatási program 
keretében az Önkormányzat már nem kapott támogatást új ember felvételére. Jelenleg egy 
másik közfoglalkoztatott személy, aki egyébként az iskolában végez takarítást, segít ellátni 
ezeket a feladatokat. A konyhai dolgozókkal, élelmezésvezetővel és ott dolgozókkal, az 

intézményvezető asszonnyal folyatott egyeztetésünk szerint az iskolakonyhán szükség lenne 

erre a 4 órás kisegítő –takarító munkatársra, akire pályázati felhívás útján találna az 
intézményvezető alkalmas személyt, akkor, hogyha a testület úgy dönt, hogy biztosít erre 
forrást. Jelenleg 5 fő dolgozik ott, az üzemeltetésre a normatívát 5,5 főre kapják.  

Az iparűzési adó miatt az iskolakonyhára és a gyermekétkeztetésre kevesebb finanszírozást 
kapnak. Kérdezi az intézményvezető asszonyt, szeretné-e kiegészíteni valamivel az 
elmondottakat. 

 

Dr. Pitzné Makó Erzsébet intézményvezető egyetért azzal, hogy szükségük lenne erre a 4 órás 
munkakörre, mivel jelenleg az ebédlő takarítása és egyéb apróbb kisegítői feladatok ellátása 
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hiányzik. Köszöni a besegítő munkatárs munkáját, mert nélküle nem tudnák megcsinálni. Úgy 

gondolja, az ott dolgozókat nem lehet kötelezni arra, hogy a betöltetlen munkakör miatt 
keletkezett többletfeladatok is ők lássák el. Ebben szeretné kéri a Képviselő-testület 
támogatását.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester hozzáteszi, hogy ez egy 4 órás, minimálbéres álláshely, 
különösebb végzettség nem szükséges hozzá. Van-e kérdés, hozzászólás? 

 

Kusztor Csaba István alpolgármester kérdezi, van-e már elképzelés a személyről, hogy ki 
lenne az. 

 

Dr. Pitzné Makó Erzsébet intézményvezető véleménye szerint pályázatással biztos lenne több 
jelentkező, így is akad bőven, mert nyilván híre ment annak, hogy a nyugdíjba vonult személy 
már nem dolgozik. 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy a normatíva szerint hivatalosan 5-en 

vannak, ugyan idén nem tudtak módosítani év közben, a pontos számot csak év végén tudják 
meg. Az alapján, hogy mennyi iskolást étkeztettek, kapják meg, hogy hány főt finanszíroznak. 
Ami itt a probléma, hogy az adagszámokat csökkentetten finanszírozzák. Amit az ingyenes 
étkezők kapnak adagot, arra nem 900 Ft-ot, csak 600-at kapnak az iparűzési adó miatt. Ezért 
van ott ez a helyzet. Most az eredeti terv szerint 5,5 főt finanszíroznak, bérként, tehát valahol 
államilag is elismerik, hogy annyi lenne a létszám, tehát technikailag finanszírozva lenne, csak 
gyakorlatilag nincs. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester szavazásra bocsátja a napirend kérdését. Aki egyetért, hogy 

4 órás konyhai-kisegítői-takarító munkakört hozzanak létre, akit pályázatás útján az 
intézményvezető nevezzen ki nov. 1-jétől, kézfeltartással jelezze.  

 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a határozati javaslatot, és az alábbi határozatot hozta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

98/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Szociális Gondozási Központ 
és Konyha Mágocs telephelyeként működő iskolakonyhában foglalkoztatottak létszámát bővíti 
és 1 fő, 4 órás konyhai kisegítő-takarító munkakör létesítést 2024.november hónapjától 
határozatlan időre. A szükséges forrást az Önkormányzat 2024. évi költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja. 
Felhatalmazza Dr. Pitzné Makó Erzsébetet, a Szociális Gondozási Központ és Konyha Mágocs 
intézményvezetőjét a munkakör betöltéséhez szükséges pályáztatási eljárás lefolytatására.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
Dr.- Pitzné Makó Erzsébet intézményvezető 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető 

 

8.) Mágocs Városi Sportkör beszámolója (a 2023. évi önkormányzati támogatás 
felhasználásáról) és támogatási kérelme 
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Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet. Felkéri 
Sraj Jánost, a Mágocs Városi Sportkör elnökét, hogy ismertesse a Képviselő-testülettel a 
napirendi pontot. 

 

Sraj János köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy mint ahogy azt már sokan tudják, a 
Sportkör nagyon legyengült, ahhoz képest, amilyen volt. A problémát elsősorban abban látja, 

hogy nincsenek azok az elhivatott emberek, akik a szakosztályok élére állnának, és próbálnák 
vinni a sportok életét. Jelen pillanatban van egy főként inkább vidékiekből álló focicsapatuk. 
Van egy fiatalember, aki felvállalta, hogy foglalkozik a csapattal és a focival, ő elég aktív ebben, 
ennek köszönhetően elkezdte forszírozni az utánpótlás nevelést, amit már az előző testület elé 
is tártak, hogy szeretnék. Mert ha el tudják indítani az utánpótlás nevelést, ismételten vissza 
tudnak kerülni a TAO pályázatos körbe, ami megkönnyítené a Sportkör életét. Mivel nem 
tudták elkezdeni az utánpótlás nevelés MLSZ Bozsik programban való szerepeltetését az idei 
évadban, ez sajnos hátráltatja őket. Így egy évig nekik kellene finanszírozni az utánpótlás 
nevelést ahhoz, hogy a következő évben már részt vehessenek a társasági adó pályázaton és 
segítséget kapjanak. Próbálják megszervezni az utánpótlást, az iskolával együttműködve, 
azonban két akadályuk van, az egyik a gyereklétszám, a másik a teremhasználati díj, amely nem 

biztos, hogy ingyen biztosítottá válhat a Sportkör számára. Jelen pillanatban a Sportkör illetve 
a sportolni vágyó emberek használhatják a tornatermet, 4000 Ft/óra díjért, ami jelentős összeg.  
Ezenkívül elmondja, hogy a pingpong szakosztály az előző évben megnyerte a bajnokságot az 
idei évben megvédte a címet.  
Továbbá összegzi, hogy a tavalyi évben 660 000 Ft költség támogatást kaptak, amiből az 
asztalitenisz szakosztály 180 000 Ft-ot vitt el, a labdarúgókra 200 000 Ft-ért vásároltak 
mezeket, hogy indulni tudjanak, illetve a terembérlet. Télen bejártak edzeni, ami 168 000 Ft-os 

kiadást jelentett, és volt egy időszak, amikor a műfüves pálya karbantartására költöttek 60 000 

Ft-ot. Az előző testülettől szeptemberben megkapták a 700 000 Ft-os támogatást az idei évi 
költségvetésre. Már akkor beírták az 1 500 000 Ft-ot az utánpótlás nevelésre, és mivel mégsem 
indultak el, ez a költség természetesen feleződhetne, és úgy gondolja meg kéne próbálni 
elindítani az utánpótlás nevelést. Ehhez mindenféleképpen kell egy edző, aki felvállalja, hogy 

hetente kétszer edzést tart, versenyre viszi a csapatot a hétvégéken, áldoz a szabadidejéből. Úgy 

véli, az edzői díj 60 - 70 000 Ft-os költséget jelentene vagy akár többet, ezenkívül 
sportfelszerelés vásárlása szükséges, illetve az utaztatás, ami az első időszakban az övék lenne. 
Úgyhogy ehhez szeretné kérni a támogatást. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester kérdezi, hogy ez csak a foci vagy más fajta sportokra is van 

jelentkező illetve a gyerekek között van-e rá igény. 
 

Sraj János elmondja, hogy szó volt a kézilabda szakosztály újjáélesztéséről, szintén utánpótlás 
neveléssel, de a focihoz hasonlóan, az anyagi finanszírozás kérdése miatt és a megfelelő 
szakember nélkül nem kezdik el. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester kérdezi, hogy milyen korosztályt érintene az utánpótlás 
nevelés. 
 

Sraj János ismerteti, hogy jelen pillanatban az iskolának van egy, a Bozsik programban 

leigazolt csapata, így ha az MLSZ Bozsik programba szeretnék igazolni őket, akkor az 
iskolaiból kiesnének, mert egyszerre két helyen nem játszhatnak. 
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Tehát úgy beszélték meg, hogy az U7, U8, U9 korosztályokkal indítanák el az utánpótlás 
nevelést az MLSZ Bozsikban. 
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy az önkormányzati támogatás tehát az első évre szólna, 
utána más forrásból támogatott lenne a Sportkör, illetve sok költség lenne-e, ha már elindultak. 
 

Sraj János elmondja, hogy náluk 24/25-ös évad van, ami szeptembertől kezdődött. Ha ebben 
el tudtak volna indulni, akkor lett volna lehetőségük a következő évadban a társasági adó 
pályázatos támogatási lehetőséget megnyerni. Így csak a következő, 25/26-os évadban 
tudnának kezdeni. Továbbá, mint elmondta, vannak alapvető költségek, amik az induláshoz 
kellenek. Ezután jön az, ha sikerül és működőképes, akkor tudnak részt venni a TAO 
pályázatban, amivel kicsit csökkenthető az önerő. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester a jelenlévő Füzes Gábortól kérdezni, lát-e rá esélyt, hogy 
magasabb korosztályból is lennének gyerek.  
 

Füzes Gábor elmondja, hogy tárgyalások voltak már a témában, az alsóbb korosztályból 
szívesen ad iskolásokat, de a saját csapatából nem szeretne, mert így a gyerekek kiesnének az 
iskolai Bozsik programból. Továbbá nem tudja, miért nem indultak most ebben a szezonban.  

 

Sraj János elmondja, hogy anyagi finanszírozás nélkül nem kezdhetnek bele, a terembérlet 
kérdése nem tisztázott, ha nincs háttér, a meglévő finanszírozásból ezt nem tudják felvállalni.  

Van egy lelkes ember, aki vinni szeretné, és esetleg hozna edzőt is, de az edző nem fog idejönni 

csak úgy. Ezenkívül azt se tudják pontosan, hogy a terembérletet fizetni kell vagy sem. 
Elméletileg az előző testület tárgyalta és elfogadta a kérelmét, mert ezt a kérelmet korábban 
beadta már. Tehát ennek tudatában indultak neki és nevezték is a korosztályokat, hogy ez 
utánpótlás nevelés, és sajnálatos módon, mikor odakerültek, hogy kapják-e a pénzt, akkor azt a 
kért összeget is nehezen kapták meg. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető véleménye szerint ez azért történt, mert nem született 
egyértelmű döntés, csak elfogadták. De nem volt benne a döntésben, hogy mit fogadtak el,  
működést, vagy hogy finanszírozzák az utánpótlást. Ez volt a probléma. 
 

Sraj János szerint, amikor megemlítette, hogy a Sportkör nem kapott még pénzt, akkor kezdett 

utánajárni a volt polgármester, ezután legalább amit a finanszírozásra kértek, azt kifizették 
nekik. 

 

Kusztor Csaba István alpolgármester hozzáteszi, hogy Füzes Gáborral együtt több éven 
keresztül csinálták a Bozsik programot, és ezért semmilyen fizetést nem kaptak. Nagyon 
költségesnek tartja most egy edző idehozatalát, főleg ha vidékről jön, mert Mágocson jelenleg 
nem tud olyan személyt, aki vállalná. 
  

Sraj János elismeri, hogy mindez nagy munka, de ahogy mondta, jelen pillanatban van az az 

agilis ember, aki ezt vinné a hátán. Hozzáteszi, hogy nemcsak az edzések és a meccsek miatt, 
hanem az egyéb háttérmunka, papírmunka, például az igazolásokkal kapcsolatban, főleg most, 
amióta jobban megbonyolították, a munka is több ezáltal. Viszont ha ez a háttérmunka nincs 
meg, nincs az az ember aki ezt vigye, akkor nem tud működőképes lenni. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető és Péter Viktor képviselő kérdezik Sraj Jánostól, hogy 
ezek szerint ez az idény már elment és támogatást a jövő évre kérnék-e. 
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Sraj János elmondja, hogy a jövő évi, 25/26-os évadot tudnák úgy lejátszani, hogy már esetleg 
visszakerültek a társasági adó pályázatos körbe, ezzel előnybe hozva a Sportkör lehetőségeit. 
Edzéseket tartani most már csak a következő félévtől tudnának, ezek is inkább barátságos 
mérkőzések lennének. Véleménye szerint a következő félév bőven elég volna arra, hogy 
kiderüljön, egyáltalán van-e látogatottság, és utána hogy felvállalja-e valóban az edző és 
végigviszi-e ezt a történetet.  
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy így nem csak az iskolából, hanem a környékről is 

jönnének gyerekek? 

 

Füzes Gábor elmondja, hogy egy iskolai szülői értekezleten a szülők érdeklődtek az MLSZ 

Bozsikkal kapcsolatban. Annyit tudott nekik elmondani, hogy ő nevezett iskolai hirdetményi 
Bozsikra, a sportköri Bozsikról nem tudott tájékoztatást adni. 
 

Péter Viktor képviselő kérdezi Füzes Gábort, ő lát-e rá reális esélyt, hogy lesz-e annyi gyerek, 

aki megmozdulna? 

 

Füzes Gábor elmondja, hogy nagyon szívesen odaadja az 1., 2., 3. osztályos gyerekeket, akik 
kevesen vannak. A nagyobbakat nem szeretné, mert nem akarja kiadni a kezéből, akiket már 
sok éve nevel. 
 

Gojákné Sziveri Helga iskolaigazgató hozzászólásában elmondja, hogy támogatja Füzes 
Gábort, ugyanis évek óta ő viszi az iskolai Bozsikot, ameddig Gábor nem megy nyugdíjba, 
szeretné, ha ez így maradna. Éppen ezért beszélték meg azt, hogy lentről kezdik az utánpótlást. 
Úgy gondolja, az 1., 2., 3. osztályosok közül többen le vannak igazolva Dombóvárra, és itt az 
a kérdés, hogyha Mágocson beindul, átigazolnának-e ide. Továbbá egyetért azzal, hogy ehhez 
el kell kezdeni. Másrészt a terembérletről nem ő dönt, de megpróbál segíteni és utánajárni. 
Tudomása szerint a terem 16 óráig eléggé tele van, az edzéseket csak utána tudnák betenni, ami 

a vidéki gyerekek esetében problémát jelenthet. Elmondja, hogy volt már ilyen próbálkozás, 
másik sportág bevezetésével, és nem engedték el a teremdíjat. Onnantól kezdve, ha elindul, 
akkor is egyeztetni kellene, mert 4 nap van a tornateremben, amikor bemehetnének edzeni, tehát 
elég korlátozott, szűkös az idő. 
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy a szezon mikor kezdődik? 

 

Sraj János elmondja, hogy náluk a szezon szeptembertől nyár végéig tart. Hozzáteszi, az idei 

költségvetés terhére a Sportkör finanszírozását megkapták, ez most már inkább csak arról szól, 
hogy be tudják-e indítani, és elkezdeni az utánpótlás nevelést. Ha már elindultak, akkor fogják 
meglátni, van-e értelme, és tudnak a gyerekek átigazolni Dombóvárról vagy akár újak tudnak-

e jelentkezni. Tehát ehhez kérné a Képviselő-testület támogatását. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester véleménye szerint nem valószínű, hogy Dombóvárról 
átigazolnának Mágocsra. Tájékoztatásul hozzáteszi, hogy a csapat tegnapelőtt megszerezte az 
első pontját sok idő után, melyhez gratulál a Képviselő-testület. 
 

Gojákné Sziveri Helga iskolaigazgató elmondja, hogy ő szakmailag nem tud hozzászólni, csak 
azt tudja, hogy iskolai szinten támogatja ezt a Bozsik programot, hogyha összejön. Merthogy a 
Gábor előbb utóbb nyugdíjba szeretne vonulni, és akkor fel lehetne futtatni ezt az egészet felsős 
osztályokig. Legalább egy félévet kellene edzéseket tartani ahhoz, hogy lássák, van-e értelme 
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vagy nincsen. Mert nyilvánvalóan be fogják látni, ha nem fog működni. Elmondja még, hogy 

az iskolai Bozsikkal elért eredmények, az az iskola eredménye, amit a városi Bozsikkal érnek 
el, azt ő nem fogja tudni úgy az iskola érdemeként feltüntetni, hiába iskolás gyerekek 
játszanának abban a csapatban. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester úgy gondolja, ha nem próbálják meg, akkor tényleg nem 
fog kiderülni, de ő ezt szülői jelentkezésektől is függővé tenné. Javasolja, hogy egy februártól 
júniusig tartó próbafélév keretében próbálják meg az utánpótlás nevelést. Azalatt aki komolyan 

gondolja, vagy szeretné megpróbálni, és lesz annyi gyerek, aki csapatként indítható, akkor el 
lehetne gondolkodni tavasszal, hogy a 25/26-os évadban induljanak. Erre az eredetileg 

felmerült 1 500 000 forintos költségnél kevesebbet javasol megállapítani. Ha mégsem úgy 
alakul, a gyerekek csak mozognak és edzenek, már csak azzal elértek valamit.  
A terembérlet pedig azért nem ingyenes, mert amikor a Tankerület illetve a KLIK használatba 
vette az iskolát, akkor még az előző polgármester asszony, Hőnig Mária kikötésével, úgy 
mentek bele, hogy csak a mágocsi személyeknek biztosítják ingyenesen a teremhasználatot, 
mindenki másnak fizetnie kell. Tehát ha nem csak mágocsiak játszanak, akkor az iskola erre a 

megállapodásra hivatkozva jogosan kér terembérleti díjat. Ha elindul az utánpótlás nevelés és 
jön nem mágocsi gyerek is az edzésekre, akkor a terembérleti díjat is bele kell számolni a 
költségekbe. 
 

Gojákné Sziveri Helga iskolaigazgató elmondása szerint a fűtés és a vízhasználatuk térítése, 
ami miatt kell fizetni. Később a fűtésárak emelkedése miatt emelték a terembérleti díjat is. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester azt mondja, megpróbálják ezt a terembérlet témakört újra 

átnézni. Másrészt pedig javasolja, hogy gondolkodjanak el a próbaszezonon, amikor látszik, 

hogy a gyerekek közül valóban érdeklődnek-e, aztán majd eldőlnek az irányok. 
 

Sraj János szerint egy félévben kiderül, van-e értelme a következő szezonra nevezést leadni. 
Hiszen akkor fogják látni, van-e hozzá csapat, mert hiába akarnak nevezni, ha nincs kivel.  

A költségeket le lehet vinni olyan 700-800 000 Ft-ra, amit az utánpótlás nevelésre szánna, 
mezgarnitúrát, labdát biztosítani, edzői díjat ki kell fizetni. Ezenfelül fontos a szülői támogatás 

is, mert az kevés, ha csak egy edző van, mert egyedül nem tudja meccsekre vinni a gyerekeket. 

Nehéz, de ha nem próbálják meg, nem lesz esély se, hogy egyszer mágocsiakból álljon fel a 
focicsapat. 

 

Kusztor Csaba István alpolgármester 700-800 000 Ft-ot javasol indulásnak. 
Péter Viktor képviselő véleménye szerint, mivel nem kell annyit utazni, legyen 600 000 Ft.  

Amennyiben a Sportkör elnöke úgy látja, hogy nem elég, akkor úgyis jelzi feléjük. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester egyetért a 600 000 Ft támogatással. 
 

Sraj János véleménye szerint próbálják meg, és meglátják lesz-e értelme. Amennyiben lesz, 

akkor el kell indítani az MLSZ Bozsikot, mert az a Sportkör számára is pozitívum lenne.  

 

Péter Viktor képviselő érdeklődik a műfüves pályáról, mennyire lehet használni az 
edzésekhez, amikor a terembe nem tudnak menni. 

 

Gojákné Sziveri Helga iskolaigazgató úgy véli, használhatják a műfüvest, bár jelenleg a pálya 
karbantartás alatt áll. Pontosabban a karbantartás elkészült, azonban a kivitelező nem jól 
csinálta meg. Ezt az iskola jelezte a Tankerület felé, küldtek egy ellenőrt, aki a karbantartás 
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után kijött, és megállapította, hogy valóban nem jól végezték el a munkát. A Tankerület és az 
iskola számon kérte a kivitelezőt, végül abban egyeztek meg, hogy kijavítja a hibát és 
munkadíjat nem fizetnek neki. Azt a homokot, amit önkormányzati finanszírozásból kaptak, a 
kivitelező elvileg beletette, ám az ellenőrzés során kiderül, ugyanannyi hiányzott, mint előtte, 
mintha bele se szórták volna. A homokvásárlás költsége így most az iskolát terheli, 200-250 000 

Ft körüli összeget számoltak erre. 
 

További kérdés és hozzászólás nem hangzott el, így a polgármester szavazásra bocsátja a 
napirend kérdését. Elmondja, hogy két döntést kell hoznia a Képviselő-testületnek, egyet a 

beszámoló elfogadásáról, a másik a támogatási kérelemről. Kéri, aki egyetért a beszámoló 
elfogadásával, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, a Sportkör 2023. évi beszámolóját elfogadja, és az alábbi határozatot hozta. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

99/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Mágocs Városi Sportkör a 
2023. évi önkormányzati támogatás felhasználásáról szóló beszámolóját az előterjesztés szerint 
elfogadja.  

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

Ismerteti a határozati javaslatot, melyben az utánpótlás nevelés elkezdésére 600 000 Ft 

támogatás kifizetését javasolja, a jövő évi költségvetés terhére. Aki egyetért, kézfeltartással 
jelezze. 

 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozta. 
 

 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

100/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Mágocs Városi Sportkör 
MLSZ- Bozsik-program keretében történő utánpótlás-nevelés iránti kezdeményezését 
támogatja. A program bevezetésére, 2024/25. tanév II. félévében történő előkészítésére a 2025. 
évi költségvetésében 600 000 Ft támogatást biztosít a Mágocs Városi Sportkör számára. 
Határidő: azonnal és a támogatás átutalására legkésőbb 2025. január 31. 
Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

9.) Kérelem a Mágocsi Általános Iskola diákjainak MLSZ KALAP tornán való részvétele 
támogatására 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
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Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet, melyet 

Füzes Gábor terjesztett elő. A hónap közepén volt egy egyeztetésük, ahol beszéltek erről a 
támogatási igényről. A gyerekek az első fordulón október 18-án vettek részt, és megbeszélték, 
hogy támogatják az utazást, ehhez kapcsolódik Füzes Gábor kérelme, amiben a megbízási díja 
összesen 60 000 Ft. Megkérdezi Füzes Gábort, kiegészítené-e még valamivel? Hozzáteszi, 
hogy a gyerekek megnyerték a fordulót, ezúton gratulál nekik. 
 

Füzes Gábor elmondja, hogy korábban több helyszínen rendeztek ilyen tornát, Mágocson és 
Egyházaskozáron, amik közelebb vannak, illetve távolabb is mentek, Dunaszekcső, Hidas, 

Nagynyárád, de ezeket mindig meg tudták oldani. Aztán kompromisszumos megoldásként 
Komlót beszélték meg, hogy az legyen a központ, így a kérelemben ez a 6 komlói út szerepel. 
Tiszteletdíján kívül, még az a szokás, hogy a végén pizzázásra vagy cukrászdába meghívják a 

gyerekeket, amit általában a Képviselő-testület fedez. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy ezt kifizetik nekik a Képviselő-testület 
nevében. 
 

Füzes Gábor hozzáfűzi, hogy az egyéb költségeket az MLSZ önkormányzata finanszírozza. 
Ettől függetlenül ő értesítette erről dr. Morvay Klaudia polgármestert és Gojákné Sziveri Helga 

igazgatónőt, mert ez úgymond iskolai rendezvény, amely az iskolás gyerekeket érinti. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester javasolja, hogy 10 000 Ft helyett 12 000 Ft legyen egy 

alkalomra Füzes Gábor tiszteletdíja. 
 

Péter Viktor képviselő 15 000 Ft-ot javasol. 

 

Vetusinszki Anita képviselő kérdezi, hogy legutóbb az útiköltség mennyibe került? 

 

Füzes Gábor elmondja, hogy pontosan nem tudja, mert még a számla akkor nem készült el.  

18 személyes buszt szoktak kéri, de 25-28 fő gyereket visz, a többit el szokta rendezni a 
szülőkkel. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető úgy emlékszik, hogy az az út körülbelül bruttó 50 000 

Ft volt. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester szavazásra bocsátja a napirendet. Amennyiben nincs kérdés 
ezzel kapcsolatban, aki egyetért, hogy a tornán való részvételhez a 6 db komlói út útiköltségét 
átvállalják, és Füzes Gábor megbízási díját 6 alkalomra, alkalmanként 15 000 Ft-ot 

finanszírozzák, kézfeltartással jelezze.  

Ezenfelül gratulál és további sok sikert kíván a csapatnak. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, elfogadják a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozta. 

 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

101/2024. (X.29.) számú határozata: 
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Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Mágocsi Általános Iskola 
diákjainak a 2024. októberében kezdődő MLSZ KALAP tornán való részvételét az alábbiak 
szerint támogatja:  
a) A tornán való részvétel támogatására 6 db komlói út útiköltségét átvállalja.  
b) Füzes Gábort a tornán való részvétel előkészítésével kapcsolatos feladatok ellátásával 
megbízza. A megbízási díj 6* br. 15 000 Ft.  

Felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés aláírására.  
Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

10.) Mágocsi Roma Nemzetiségi Önkormányzat támogatási kérelme 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet az írásos előterjesztés szerint. 
Elmondja, hogy a Mágocsi Roma Nemzetiségi Önkormányzattól érkezett egy támogatási 
kérelem. Jelen van Kovács Kálmán, az önkormányzat elnöke. A polgármester megkérdezi elnök 
úrtól, van-e hozzáfűznivalója a kérelemhez. 
 

Kovács Kálmán elnök elmondja, hogy 2019-22-ig halmozódott fel ez az adósság. Tudomása 
szerint 3 önkormányzati dolgozó foglalkozott a nemzetiségi önkormányzat pénzügyeivel, 
könyvelésével, és véleménye szerint nem kezelték megfelelően a helyzetet. Nem adtak 

semmilyen tájékoztatást, hogy hogyan, miképp kellene ezt csinálni. Ott látja még a legnagyobb 
hibát, hogy a működési támogatásnál december 31-ig van az elszámolás, ha jól tudja. Ami 

pénzük megmaradt a működésben a Covid járvány miatt nem tudták elkölteni, de szintén ezért 
visszafizetniük sem kellett. Ennek ellenére később mégis kaptak felszólítást, hogy ezt a 306 000 

Ft-ot mégis vissza kell fizetni, ami a kamatokkal együtt most már 472 494 Ft lett. Elmondja, 

hogy a 2006-2019-ig tartó elnökségi időszaka alatt odafigyelt rá, hogy a működési és 
feladatalapú támogatás is rendben menjen. Ezt követően 2019-ben olyan képviselők vették át 
az önkormányzat vezetését, akik véleménye szerint nem értettek hozzá, valamint az ügyintézők 
sem látták át a működési és feladatalapú támogatások intézésének rendjét. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester félbeszakítja, és elmondja, hogy ez nem a pénzügyi 
ügyintéző dolga, neki azt kell lekönyvelnie, amihez a határozat szerint kapcsolódik a kiadás, 
beazonosítható módon. Tehát hogyha a határozatban szerepel, hogy mire mennyit lehet 

elkölteni, akkor az alapján az besorolható. Ez nem csak az ügyintézők hibája, szeretné ezt 
tisztázni, ez a képviselőké elsősorban. De vannak itt olyan tételek, amik nem elszámolásbeli 
problémák. Például a működési költséget adott tárgyévben ki is kell fizetni, mely kapcsán volt 

magas telefonszámla, amit elfelejtettek bevinni decemberben, ellenben kifizették februárban. 
Ez nem számolható el, mert nem a tárgyévi. Ez a telefonszámla konkrétan 9 112 Ft volt, akkor 

értelemszerűen, akinek ez a tartozása volt, annak kellett volna befizetnie az önkormányzathoz, 

hiszen ők emiatt csúsztak el ezzel. További tétel például a kötbér miatt keletkezett, amit nem 

lehet elszámolni, se működési, se feladatalapú támogatásra. Véleménye szerint, amit itt tenni 

lehet, hogy átgondolja az önkormányzat és nagyon figyeli a tárgyévi költségvetését, ezen belül 
a működési és feladatalapú támogatásának a felhasználásával hogyan áll, mennyiről kell 

döntenie, mennyiről nem. A Mágocs Városi Önkormányzat adhat támogatást, nyilván ha úgy 
döntenek, mert nem gondolja, hogy ez olyan témakör, ami egyértelműen a saját hiba miatt 

alakult ki, és nem túl nagy összegek, tehát befizethető lenne. De nem gondolja, hogy a Mágocs 
Városi Önkormányzatnak kellene rendeznie olyan telefonszámlát, amit a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat elfelejtett időben kifizetni, és itt nem számít, ez kinek az elnöksége alatt történt. 
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Mert a pénzügyi ügyintéző nem fogja tudni lekönyvelni azt a számlát, amit nem visznek be 

időben. Másrészről az időben elküldött elszámolások feldolgozása elhúzódhat. Elismeri, hogy 

elmaradásban van a támogatások elszámolását vizsgáló nemzeti kulturális támogatáskezelő, de 

itt azért vannak olyan összegek, amiket nem lehet figyelembe venni. Továbbá van ez a nagyobb 

tartozás - 2020-ban 336 000 Ft -, amit viszont nem ért, hogyan nem vették észre, hogy ezt 
időben el kell költeni, vagy számlával le kell fedni. 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy a Covid járvány idején a Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat nem működött semmit, állandóan késve érkeznek be a számlák, 
tehát ezért az ügyintézőket okolni nem lehet. Minden döntésről, pont az ilyen esetek miatt, 
határozat születik, ami szintén nem került oda, ezért azt se tudták elszámolni csak utólag. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester véleménye szerint, ami miatt ez az egész végtelenül 
kellemetlen, hogy a kamatozási tömeg csak folyamatosan növekszik és emiatt valószínűleg 

inkasszózni fogják a nemzetiségi önkormányzat számláját. A későbbiekben azért jelent majd 
ez problémát, mert a tárgyévi működési és feladatalapú támogatásnak az inkasszóval érintett 
részéről megint nem fognak tudni elszámolni. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető úgy látja, ha ez így folytatódik, akkor nem lesz miből 
visszafizetni az előző tartozást se. Illetve azt tudni kell, hogy a működési támogatást a 

tárgyévben, a feladatalapút két évig lehet elszámolni. Ezáltal sokszor nem derül ki a számlákról, 
hogy melyiket mire szerették volna elszámolni. Több esetben pályázás is történt közben, azokat 
a számlákat csak a pályázatra lehetett felhasználni, másra nem. Az ellenőrzés során derült ki, 
hogy a pályázatra beadták a számlákat, amiket egyébként a tartozás rendezésénél nem is tudnak 
figyelembe venni, viszont a visszafizetési kötelezettség továbbra is fennáll. A visszafizetésnél 
pedig mindig a következő évi költségvetésből történik az előző törlesztése, azt szintén nem 
számolhatják el sehová. A nemzetiségi önkormányzatnak viszont nincs más bevétele. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester véleménye szerint, a jövőre az egyetlen kiút a szigorúbb 
fegyelem, de nem az ügyintézőknek, mert nem ők jogosultak eldönteni, az önkormányzat mire 
költ vagy mire nem, hanem a költségvetés tervezésekor kell ezt ütemezni, hogy milyen kiadások 
lesznek, mit akarnak abból finanszírozni, és nézni, hogy azt teljesítették-e már. Ebben az 

esetben sajnos máshogy nem fog megoldódni, csak ha segítenek, mert a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat önmaga képtelen megoldani a problémát, ez már akkora tartozás tömeg, amivel 

nem tudnak mit kezdeni. 

 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy mire költötte el a kapott támogatást a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat? 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető azt mondja, hogy több év alatt keletkezett a tartozás. A 

Covid időszak alatti rész, azt nem költötték el, mert nem igazán működtek, viszont vissza sem 
utalták. 
 

Vetusinszki Anita képviselő véleménye szerint azt kell megérteni, hogy amikor van a számlán 
pénz, az nem azt jelenti, hogy mindet el lehet költeni azonnal és akármire, hanem van annak 
olyan része, amit nem lehet elkölteni semmire, mert azt már vissza kéne fizetni az előző évekkel 
kapcsolatosan. Tehát nem annyi összeggel rendelkezhetnek, ami a számlán van, hanem ami a 

költségvetés szerint még fennáll. 
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Csiszár László pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy ezek az összegek változnak a beadott 
programok számától függően. Működésre kapnak 1 millió forint körüli összeget, és amilyen 
programokat beadnak, arra kapnak feladatalapú támogatást, tehát mindig változik.  
 

Péter Viktor képviselő kérdezi Kovács Kálmántól, hogy ebből mennyi a telefonszámlájuk? 
Mit takar pontosan a működésük? 

 

Kovács Kálmán elnök azt mondja, nem is a telefonszámla a legnagyobb probléma. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester hozzáteszi, hogy a helyszínt és az ügyintézéshez szükséges 
dolgokat ingyen kapják. Mobiltelefont azt nem, az saját. A tiszteletdíj szintén saját döntés. 
Egyéb, például irodaszerek, rendezvényeikhez kapcsolódó költségek, ez mind saját költség.  
 

Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy pályázati lehetőségük van-e esetleg? 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy jelenleg a nemzetiségi önkormányzat 
pályázni sem tud, mert tartoznak. A működésükbe beletartozik a mobiltelefon, a tiszteletdíj, és 
a működési támogatásból át lehet csoportosítani feladatalapú támogatásra. Ugyanakkor 

hozzáteszi, nem a telefonszámlákból ered a nemzetiségi önkormányzat fő tartozása. Itt tételesen 
felsorolja az előterjesztésben szereplő tartozások és azokhoz kapcsolódó kamatok összegét, 
melyekből a végösszeg kialakult. Jelenleg a tartozás összege 472 494 Ft. 

 

Kusztor Csaba István alpolgármester kérdezi Kovács Kálmán elnöktől, hogy miért volt 
szükséges külön telefont adni az embereknek képviselőknek. Nekik sincs telefonjuk, csak a 

saját, amit maguknak fizetnek. 

 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető úgy látja, hogy most az Mágocs Városi 
Önkormányzattól várja a nemzetiségi önkormányzat a megoldást, ők azonban nem szólhatnak 
bele a gazdálkodásukba. Illetve kérdezi, hogy lesz biztosítva, hogy például jövő évben nem 
adnak be ilyen kérelmet? 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester javaslata szerint biztosítani úgy lehet, hogy kijelentik,  

a nemzetiségi önkormányzat többször ilyen jellegű támogatás iránti kérelmet nem nyújthat be. 
Péter Viktor képviselő kérdezi, hogy a kamatmentes hitel biztosítása lehet-e megoldás, mert 
úgy visszafizethetnék, legalább a felét. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester válaszában elmondja, hogy ez a hitel megint nem lenne 

elszámolható a költségvetésben. Olyan megoldás lehet, hogy a nemzetiségi önkormányzatok 
kapcsolódnak a kulturális programjaikhoz, például közös rendezvényszervezés formájában, így 
a költségekkel is el fognak tudni számolni. 
 

Csiszár László pénzügyi csoportvezető javasolja, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
rész vehetne a közelgő Kolbásztöltő fesztiválon. Ha ilyen és hasonló, Mágocs által szervezett 
programokhoz hozzájárulnak, ezzel tudják viszonozni a támogatást, valamint elszámolható 
módon törleszteni a tartozást. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester egyetért a javaslattal. Ettől függetlenül javasolja, hogy a 

nemzetiségi önkormányzat gondolja át a saját költségvetését. Nem szólhat bele senki, hogy 

mire költenek, ez a nemzetiségi önkormányzat autonómiája. Viszont felhívja rá figyelmet, hogy 
a költségvetési adatok közérdekből nyilvánosak, bárki megtekintheti.  
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Péter Viktor képviselő hozzászólásában elmondja, hogy az 50 000 Ft-os telefonszámlát azért 
kicsit sokallja. Véleménye szerint, ha lemondták volna a telefon előfizetéseket, akkor már 
elkezdhette volna visszafizetni a tartozását a nemzetiségi önkormányzat. Továbbá úgy látja, 
hogyha ez a tartozás már 2021-ben kiderült, akkor a nemzetiségi önkormányzat nem 
gondoskodott kellőképpen arról, hogy miképp kezdje el rendezni a visszafizetését vagy 
gazdálkodjon hatékonyabban.  
Vetusinkszi Anita képviselővel együtt kérdezik Kovács Kálmán elnök urat, hogy kértek-e 

segítséget korábban, és ha igen, kitől? 

 

Kovács Kálmán elnök elmondja, hogy kértek segítséget az Országos Roma Önkormányzattól, 
ők nem tudnak támogatást adni, mert ők is tartoznak - körülbelül 2 milliárd Ft-tal. Amit az állam 
ad, az a működési támogatásból nem vonható le a másik visszafizetésére. A Mágocs Városi 
Önkormányzattól is kértek, de úgy látta nem foglalkoznak az üggyel. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy ezt a kérdést nem vitték testületi ülés elé, 
viszont volt egy júliusi előzménye. Előtte nem zárták le ezeknek a kérelmeknek az elbírálását. 
A kapott felszólító levelek szeptemberi keltezésűek, aminek a vége az inkasszó lehet, mert nem 
tudnak több támogatási kereten elszámolni, és elrendelték a visszafizetést. 
Javasolja egy külön együttműködési megállapodás kidolgozását, belefoglalva azt, hogy 
amennyiben a Mágocsi Önkormányzat támogatja őket, cserébe a nemzetiségi önkormányzat a 
támogatás összegével megegyező értékben hozzájárul a rendezvényeik finanszírozásához és ezt 

olyan módon teszi, amit a saját költségvetésében el tud számolni. 
Továbbá azzal a feltétellel, hogy nagyon szigorú költségvetési fegyelemmel gazdálkodik a saját 
belátása alapján, - mivel senki nem felettese a nemzetiségi önkormányzatoknak - illetve hogy a 

lehető legrövidebb határidőn belül rendezi a tartozásait, és továbbiakat már nem generál. 
Merthogy ilyen kérelemre egyszer van lehetőségük.  
 

Vetusinszki Anita képviselő véleménye szerint a Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak meg 
be kell vállalni, hogyha javasolnak valamit, vagy szólnak valamiért, akkor azt próbálják 
megfogadni. Nem azért szól az ügyintéző, mert bele akar szólni a munkájukba, hanem nekik 
akar segíteni azzal, hogy később ne legyen belőle probléma.  
 

Kovács Kálmán elnök elfogadja a javaslatot a megállapodás kidolgozására. 
 

Péter Viktor képviselő véleménye szerint, azért mert az elnök a tartozásokkal vette át a 
nemzetiségi önkormányzat vezetését, attól még ezt a helyzetet rendbe kell tenni. 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester úgy véli, Péter Viktor képviselő javaslata is arra irányul, 
hogy szigorú gazdálkodási fegyelmet kell tartania a nemzetiségi önkormányzatnak. Ennek egy 

lépéseként javasolják az önkormányzat által finanszírozott mobiltelefonoknak legalább a keret 
felülvizsgálatát. Lehet az a keret alacsonyabb összegű, vagy esetlegesen csak az elnöknek, 
ehhez meg kell nézni azt, hogy mennyi van még az idei évi működési támogatásból, nehogy 
túlmenjen a telefonszámla. Ha túlmegy, az se feltétlenül baj, csak akkor be kell fizetni. 
Egyéb lehetőségként megemlíti, ha a Mágocsi Romák Közösségével együttműködve tartanának 

rendezvényt, ott esetleg adománygyűjtésből lehetne némi bevételük.  
További kérdés és hozzászólás nem hangzott el, így ismerteti a határozati javaslatot, mely 
alapján 472 494 összegű támogatást biztosítanak a Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak azzal, 
hogy a tartozásait rendezze, november 1-jéig. Valamint együttműködési megállapodást 
dolgoznak ki a rendezvények közös finanszírozása formájában, ez pedig a november havi 
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testületi ülésre benyújtásra kerül, és ennek a jövő évben teljesülnie kell.  Aki ezzel egyetért, 
kézfeltartással jelezze.  
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta a határozati javaslatot. és azt alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

102/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Mágocsi Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat kérelme alapján 472 494 Ft összegű támogatást biztosít, a támogatási 
kérelemben nevesített, visszafizetési kötelezettséggel érintett források visszafizetésére.  

Egyidejűleg rendezvénytámogatási tárgyú együttműködési megállapodást kidolgozását 
kezdeményezi azzal, hogy az együttműködési megállapodás tervezetét 2024. november havi 
testületi ülésen a Képviselő-testület elé kell terjeszteni.  
Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Csiszár László pénzügyi csoportvezető 

 

11.) Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének az Önkormányzat 2024. évi 
költségvetéséről szóló 1/2024. (III.12.) önkormányzati rendeletének módosítása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti az írásos előterjesztés szerint a napirendet, amely 

a hasonlít költségvetési beszámolóhoz. A beszámolóban ugye szeptember 30-kai állapot szerint 
látták, hogy milyen előirányzat módosításokról döntött szeptember végéig az előző testület. 
Most pedig az új Képviselő-testületnek is voltak döntéseik a támogatási kérelmek tárgyában, 
illetve ide javasolja előterjeszteni a Tarnai Nándor Városi Könyvtár és Kulturális Intézménynél, 
a Művelődési Házban foglalkoztatott takarítói állásban dolgozó személy jogviszonyának 
hosszabbítását. Minimálbéres foglalkoztatásban van, és maradna továbbra is 8 órában. Ebben a 
kérdésben tenne határozati javaslatot. Egyebekben az itt elfogadott korábbi módosító 
előirányzat változásokat vezetnék át a rendeleten.  
Aki ezzel egyetért, hogy a takarítói állásnál hosszabbítsanak, határozatlan időre, kézfeltartással 

kéri jelezni. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

103/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Tarnai Nándor Városi 
Könyvtár és Kulturális Intézménynél a 67/2024. (VI.25.) sz. határozat és annak 1. melléklete 
alapján határozott időre, 2024. október 31. napjáig tartó, határozott idejű jogviszonyban takarító 
munkakörben foglalkoztatott személyt határozatlan idejű jogviszonyban tovább foglalkoztatja. 
A szükséges költségvetési forrást az Önkormányzat 2024. évi költségvetésének tartalék sora 
terhére biztosítja.  
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Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Csiszár László pénzügyi csoportvezető 

 

A rendelethez minősített többség szükséges, a költségvetési rendelet módosításai itt az előbb 
ismertetett sorokban illetve a szeptember 30-ig bekövetkezett előirányzatok, változások 
tekintetében történik, más nem változik, ezek az érintett táblázatok. Aki egyetért, hogy a 

mellékletekben foglaltak szerint elfogadják a módosításokat, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta a rendelet módosítását és az alábbi rendeletet hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

8/2024. (XI.05.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 

1/2024. (III.12.) önkormányzati rendeletének módosítása 

 

12.) A Mágocsi Óvodafenntartó Társulás létrehozásáról szóló megállapodás módosítása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet, amely mindig az új Képviselő-

testület megválasztásához kapcsolódik. Az Óvodafenntartó Társulás, ez a 4 önkormányzat 

Mágocs, Alsómocsolád, Mekényes és Nagyhajmás - által létrehozott társulás. Mekényes község 
esetében László-Legedi Jánosné polgármester neve miatt változtak a táblázatok, illetve Mágocs 
estében az ő neve miatt. A módosító javaslat 2. pontja a lakosságszám változás, amely a 

Belügyminisztérium által közölt, 2024. január 1-jei állandó lakosságszám. Ezt bárki 
megtekintheti, interneten elérhető, folyamatosan frissül. Ennyiben módosulna a Társulási 
megállapodás. A Társulási Tanács tagjai a megállapodás szerint, a Képviselő-testületek 
képviseletében a polgármesterek. A Társulási Tanács első ülését, ami novemberben lesz, a 

korelnök, Legedi-László Jánosné, hívja össze, ekkor választják meg a tagok a Tanács elnökét. 
Várhatóan Mágocs marad a Tanács elnöke. Viszont a megállapodást módosítani kell, miden 

Képviselő-testületnek külön el kell fogadnia, aláírás után pedig a törzskönyvi nyilvántartáshoz 
az Államkincstárnak kell megküldeni a döntésről szóló határozatot. Amennyiben nincs kérdés, 
hozzászólás, így aki egyetért a társulási megállapodás előbb ismertetett módosításaival, 
kézfeltartással jelezze. 

 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta a módosítást a Társulási megállapodás és az alábbi határozatot hozza. 

 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

104/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Mágocsi Óvodafenntartó 
Társulás társulási megállapodását az alábbiak szerint módosítja:  
1. A társulási megállapodás 2. pontjában lévő táblázat az alábbiak szerint módosul: 
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sorszám  név székhely képviselő 

1. Mágocs Város 
Önkormányzata 

7342 Mágocs, 
Szabadság u. 39.  

dr. Morvay Klaudia 

polgármester 
2. Alsómocsolád Község 

Önkormányzata 

7345 Alsómocsolád, 
Rákóczi u. 21.  

Dicső László 
polgármester 

3. Mekényes Község 
Önkormányzat 

7344 Mekényes,  
Fő u. 115.  

László-Legedi 

Jánosné polgármester 
4. Nagyhajmás Községi 

Önkormányzat 
7343 Nagyhajmás, 
Fő u. 35.  

Molnár Norbert 
polgármester 

2. A társulási megállapodás 3. pontjának címe és a 3. pontban  lévő táblázat az alábbiak 
szerint módosul: 
Társuláshoz tartozó települések állandó lakosságszáma: (2024. január 1. ) 

Mágocs 2261   fő 

Alsómocsolád   289   fő 

Mekényes   284   fő 

Nagyhajmás   298   fő 

Felhatalmazza polgármestert, hogy a társulási megállapodás módosító okiratát aláírja. 
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, ilyenkor a módosításhoz kapcsolódik, hogy az 
egységes szerkezetbe foglalt társulási megállapodást is jóvá kell hagyni. Az előterjesztésben 
csatolta, hogy mi a teljes társulási megállapodás és milyen szövegezéssel készült, ennek az 

egységes szerkezetbe foglalt szövegezésnek a jóváhagyásáról szól a következő határozati 

javaslat. Aki ezzel egyért, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
jóváhagyta az egységes szerkezetbe foglalt társulási megállapodást és az alábbi határozatot 
hozza. 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

105/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Mágocsi Óvodafenntartó 
Társulásnak a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt társulási megállapodását az 
előterjesztés szerinti szövegezéssel jóváhagyja.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

13.) Mágocs Város településtervének elkészítése – záró eljárási szakasz kezdeményezése 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy a településterv elkészítése helyi 

gazdaságfejlesztési pályázathoz kapcsolódik, annak a részeként szerepel, amelyre 2022. 

augusztusában kötöttek szerződést. Alap esetben is hosszadalmas egy ilyen települési tervnek 
és a szabályzatnak az elkészítése, viszont mivel a pályázatban az eredetileg tervezett 

helyszínekben történtek változások, ezért ezeket még módosítani kellett, ez is oka volt az 
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elhúzódó eljárásnak. A településterveket nagyon hosszas egyeztetés előzi meg, a tavasz 

folyamán volt lakossági vállalkozói fórum, ahol nem nagyon volt módosítási javaslat, de a 

településtervet készítő Baracsi Viktória főépítész, illetve Gáspár Róbert a települési főépítészük 

lefolytatták az egyeztetési eljárást, megválaszolták az érintett szakhatóságok észrevételeit, így 

most a következő lépcső, hogy ennek az egyeztetési eljárásnak, a partnerségi eljárásnak a 
lezárásáról hoznak döntést, és kezdeményezik a záró eljárási szakasz megindítását. A záró 
eljárási szakaszban a kormányhivatal által foglalkoztatott állami főépítész fogja vizsgálni, hogy 
az elkészítési folyamat megfelelő volt-e illetve az elkészített dokumentációk okán, a 
településterv és a helyi építési szabályzat, településképi rendelet, azok megfelelőek-e. Ha a záró 
véleményezési dokumentáció a főépítésztől hozzájuk visszaérkezik és az támogató, akkor lehet 

majd elfogadni a településtervet normatív határozattal és a helyi építési szabályzatról lehet 
rendeletet alkotni. Ha ezt most beküldik - november –december folyamán - a hatályba léptetés 
várhatóan január lenne. A tájékoztatásról elmondja, hogy október hónapban több vállalkozás 
érdeklődött már a településterv elkészítési folyamatának állapotáról, az építési engedélyek 
okán. A jelenlegi állapotban, mivel nincsen helyi építési szabályzatuk, 2022 augusztusa óta, 
mindenki azt épít, amit az OTÉK megenged és a Kormányhivatal építési hatósága engedélyezi. 
Viszont ahhoz, hogy valaki tudjon tervezni, szükség van a településtervre. Mindenkinek ezt 
mondta, hogy szeretnék befejezni és hatályba léptetni a rendeletet, ami egyébként kötelező 
rendelet, és hogyha ehhez képest van módosítási eljárással kapcsolatos kezdeményezése, azt 

együttműködéssel és finanszírozás vállalásával, külön eljárásban lehet megtenni. Véleménye 
szerint ezt a záró szakaszban már nem tanácsos kezdeményezni. 
A fentiek alapján a határozati javaslat lényegét tehát elmondta, valamint felkérték a Gáspár 
Róbert települési főépítészt, hogy kezdjék meg a záró véleményezési eljárást, állami 

főépítésznek az anyagot küldjék be, utána hogyha onnan visszajön, akkor tudják folytatni az 
eljárást. Aki egyetért az ismertetett javaslattal, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza. 
 

 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

106/2024. (X.29.) számú határozata: 
1. Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Mágocs Város 

településtervének a településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának 
rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. 
(VII.15.) Kormányrendelet (a továbbiakban: Korm. rendelet) 64-66. §-a szerint 

lebonyolított véleményezési eljárás során beérkezett észrevételeket. Az egyes tervek, 
illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. (I. 11.) Korm. rendelet szerint 

környezeti értékelés készítésére volt szükség, mely az alátámasztó javaslat részeként 
szintén véleményezésre került. 

2. A Képviselő-testület a beérkezett véleményeket megtárgyalta és az azokra adott (az 
előterjesztés mellékletét képező) tervezői válaszokat elfogadja. 

3. A településfejlesztéssel, településrendezéssel és településkép-érvényesítéssel 
összefüggő partnerségi egyeztetés helyi szabályairól szóló 13/2017. (VII. 26.) 
önkormányzati rendelet szerint lefolytatott helyi partnerségi egyeztetés 2024. május 8 - 
2024. május 24. között került lefolytatásra, melynek keretében a lakossági fórumra 
2024. május 16-án került sor. A Képviselő-testület megállapítja, hogy az eljárás során 
írásos vagy szóbeli megkeresés, ellenvélemény nem érkezett, a partnerségi 
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egyeztetésben részt vevők tájékoztatása a rendeletekben foglaltak szerint, 
maradéktalanul megtörtént. 

4. A Képviselő-testület a 1-3. pontban foglaltak alapján úgy dönt, hogy a Korm. rendelet 
66. §-a szerinti véleményezési eljárást lezártnak tekinti és a Korm. rendelet 67. § szerinti 
záró szakasz lefolytatását kezdeményezi. 

5. Az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény (a 
továbbiakban Étv.) 7.§ (3) bekezdés e) pontja alapján Mágocs Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete igazolja, hogy a településrendezési eszköz módosítására irányuló 
eljárásban a véleményezési dokumentáció alátámasztó munkarészének 5., 7., 13. és 15.  
pontjai szerint helyi gazdaságfejlesztési célokra kijelölt új beépítésre szánt területek 
kijelölésére a település már beépítésre kijelölt területén belül nincs megfelelő terület. 
Az új fejlesztési területek nem okozzák a különböző települések beépítésre szánt 
területeinek összenövését és csatlakoznak a meglévő települési területhez. 

6. A Képviselő-testület felkéri a települési főépítészt, hogy gondoskodjon jelen döntésben 
foglaltak dokumentálásáról és kezdeményezze a Korm. rendelet 66. § (1) bekezdése 
szerinti záró szakasz lefolytatását az állami főépítészi hatáskörében eljáró Baranya 
Vármegyei Kormányhivatalnál az E-TÉR felületen. 

Felelős: Dr. Morvay Klaudia polgármester, Gáspár Róbert települési főépítész 

Határidő: értelemszerűen 

 
A Képviselő-testület a napirendek számára tekintettel rövid szünetet rendelt el, erről külön határozatot 

nem hozott.  

  

14.) Tarnai Nándor Városi könyvtár és Kulturális Intézmény Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítása és az intézmény az intézmény alapdokumentációi átfogó 
felülvizsgálatának elrendelése 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet. 
Elmondja, hogy az intézményük kicsit hányattatott sorsú volt az elmúlt időszakban, melynek 
egyrészt az az oka, hogy nagyon régóta nincsen kinevezett illetve szabályosan kinevezett 
intézményvezetője. Keszler Boglárka volt a megbízott intézményvezető helyettes. A legutóbbi 
megbízatását a 2024. június 25-ei testületi ülésen kapta, amely augusztus 1-jétől szeptember 
30-ig szólt. Értelemszerűen még az előző testületnek gondoskodni kellett volna arról, hogy 

szeptember 30-a után szintén legyen kinevezett intézményvezetője az intézménynek. Mivel 

erről nem született döntés, az Államkincstár értesítette az Önkormányzatot. Ideális esetben 
pályázati úton kellene kinevezniük intézményvezetőt, azonban hogy a fizetőképességüket, 
valamint az intézmény működőképességét biztosítsák, ezért gondoskodniuk kell helyettesről. 
Egy pályázati eljárás határideje legalább 60 nap, tehát ez nem járható út. A korábbi megbízásos 
döntések, az Államkincstár ügyintézője, dr. Rózsa Melinda tájékoztatása szerint nem jók, 
viszont szabályosan úgy tudnak helyettest biztosítani, hogy az SzMSz-ben ki van jelölve az a 
munkakör, ami az intézményvezető hiányában vagy tartós távollétében általánosan helyettesíti 
az intézményvezetőt. Az Intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatát legutóbb 2016-ban 

módosították.  

A Képviselő-testület kapott egy határozati javaslatot az előterjesztés mellékleteként, táblázatos 
formában, amely tartalmazza az eredeti rendelkezést és a módosításokat is. Az eredeti 

rendelkezésben a közművelődési szakember/ közművelődési ügyintéző volt az általános 
helyettes, az akkori állapot szerint ott volt felsőfokú végzettségű kolléga. Intézményvezető és 
helyettes is csak felsőfokú szakirányú végzettségű lehet, a jelenlegi dolgozók közül egyedül 
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Keszler Boglárka rendelkezik megfelelő végzettséggel, így szabályosan, az SzMSz alapján ő 
tud intézményvezető helyettes lenni. Ez a módosítás tehát erről szól, hogy megcseréljék az 
általános helyettesi rendet a könyvtáros munkatárs és a közművelődési munkatárs között.  
Tekintettel arra, hogy ezek alapján be tudják jelenteni a vezetőt a törzskönyvi nyilvántartásba, 
az intézmény működése biztosított lesz, lesz aláírója, aki rendelkezni tud a kötelezettség 
vállalás felett, hiszen van folyamatban rendezvény, ehhez kapcsolódóan lesznek kifizetéseik is.  
A SzMSz egységes szerkezetbe foglalt módosításait is jóvá kell hagyni, ezért ez egy külön 
határozati javaslat lesz.  
A 3. határozati javaslata pedig az, hogy rendeljék el intézmény alapdokumentumainak (SzMSz, 

alapító okirat, könyvtárhoz kapcsolódó szabályzatok), és intézményi struktúrájának 
felülvizsgálatát és szükség szerinti módosítását. Az előző testület is többször tett próbát a 
felülvizsgálat elrendelésére, a tavasz folyamán hozott olyan döntést, hogy megszünteti az 
intézményt és átalakítja július 1-jével, ezt visszavonták a június 25-ei ülésükön.  
A felülvizsgálathoz a Nemzeti Művelődési Intézet területi illetékes képviselői, illetve a pécsi 
koordinátorok segítséget is nyújtanak, ezt önként már többször felajánlották, javasolja, hogy 
ezt a közreműködést kérjék ki, ezáltal olyan módon tudják működtetni a közművelődési 
intézményeiket, hogy az törvényes is legyen. A vonatkozó jogszabályokról a jelenleg hatályos 

kulturális törvény rendelkezik, mely meghatározza, település típusonként, hogy milyen fajta 

ellátásokat kell biztosítani közművelődés és könyvtár szakterületen, és ehhez milyen 

intézményi struktúra illik. 
Amint elvégezték a felülvizsgálatot, utána dönthetnek az intézményeik működtetéséről, hogy 

intézményi módon vagy esetleg az önkormányzatnál kormányzati funkción. Szintén ezután 
tudnak pályázatot kiírni intézményvezetőre is. Van-e kérdés a fentiekkel kapcsolatban? 

Amennyiben nincs, a polgármester szavazásra bocsátja a napirend kérdését. 
 
1. határozati javaslat az Intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatának a kiadott határozati 
javaslati szerinti módosítása. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
jóváhagyta a módosítást és az alábbi határozatot hozza. 
 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

107/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Tarnai Nándor Városi 
Könyvtár és Kulturális Intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatának II. SZERVEZETI 
FELÉPÍTÉS című fejezetének közművelődési szakember (közművelődési ügyintéző) és 
könyvtáros asszisztens munkakörökre vonatkozó szakaszai – az itt nem szereplő rendelkezések 
változatlanul hagyása mellett – az alábbiak szerint módosulnak és egészülnek ki:  

sorszám eredeti rendelkezés módosított rendelkezés: 
1.  Közművelődési szakember 

(Közművelődési ügyintéző): 
Helyettesíti az Intézményvezetőt 
tartós távollétében ellátja az általános 
igazgatási, képviseleti feladatokat, 
kivéve a kötelezettségvállalási, 
munkáltatói jogokat. Tartós 

Közművelődési szakember 

(Közművelődési ügyintéző): 
Felelős: Az intézmény 
kommunikációs rendszerének 
hatékony működtetéséért.  
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távollétnek a 30 napot meghaladó 
időtartam minősül.  
Kinevezője és közvetlen felettese az 
intézményvezető.  

Felelős: Az intézmény 
kommunikációs rendszerének 
hatékony működtetéséért.  

2.  Könyvtáros asszisztens:  

Felelős: A könyvtári feladatok 
megvalósításáért.  

 

Könyvtáros munkatárs 
(asszisztens):  

Helyettesíti az Intézményvezetőt az 
intézményvezetői munkakör 
betöltetlensége, illetve a 
intézményvezető tartós távolléte 
esetén.  
Felelős: A könyvtári feladatok 
megvalósításáért.  

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester;  
 

 

2. határozati javaslat a Szervezeti és Működési Szabályzat egységes szerkezetbe foglalt 
szövegezésének a jóváhagyása. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
jóváhagyta az egységes szerkezetbe szövegezést és az alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

108/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Tarnai Nándor Városi Könyvtár és Kulturális 
Intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatának módosításokkal egységbe foglalt 
szerkezetét a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja.  
Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 3. határozati javaslat a felülvizsgálatra vonatkozik, aki ezzel az előbb ismertetettek szerint 

egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
jóváhagyta a felülvizsgálatot és az alábbi határozatot hozza. 

 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

109/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy elrendeli Tarnai Nándor 
Városi Könyvtár és Kulturális Intézmény alapdokumentumainak és intézményi struktúrájának 
felülvizsgálatát és szükség szerinti módosítását. A felülvizsgálathoz a Nemzeti Művelődési 
Intézet területileg illetékes képviselőinek közreműködését kéri.  
Határidő: azonnal és a felülvizsgálat eredményének képviselőtestület elé terjesztésére 2025. 
február 28. 
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Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

15.) Mágocs Német Nemzetiségi Önkormányzattal és Mágocsi Roma Nemzetiségi 
Önkormányzattal kötött Nektv. 80. § (2) bekezdés szerinti megállapodás felülvizsgálata 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester tájékoztatásul elmondja, hogy az önkormányzatok és a 
nemzetiségi önkormányzatok viszonyrendszerét a Nemzetiségekről szóló törvény szabályozza, 
a 80. § (2) bekezdés rendelkezik arról, hogy milyen tartalommal kell ennek az együttműködési 
megállapodásnak megszületnie. Ez egy viszonylag hosszabb tartalmú, legutolsó módosítása 
2022. januárjában volt, akkor kapcsolódott ehhez több jogszabályváltozás, kivették az 

évenkénti felülvizsgálatot, jogszabályváltozás esetére írja csak elő, illetve az alakuló üléseket 

követő 30 napon belül kell a nemzetiségi és települési önkormányzatnak ezt felülvizsgálnia, 
hogy van-e módosítási javaslata. Ha mindkét önkormányzat elfogadta, akkor következik az 
Szervezeti és Működési Szabályzat és mellékleteinek módosítása. A megállapodás kötött 
tartalmú, főként arról szól, ahogyan a nemzetiségi önkormányzatok működését a települési 
önkormányzatnak segítenie, biztosítania kell. Ebben a pénzügyi-gazdálkodási feladatok 

ellátásától, az ő működésükhöz szükséges helyiség és rendezvényhelyszín biztosításra van 
szabályozva, valamint kötelezettség vállalás, aláírás, utalás eljárási rendje is szerepel még 
benne. Amit jelen módosítás tartalmaz, hogy megtörtént a felülvizsgálat és a polgármester neve 
változik. Aki a fentiek alapján a módosított együttműködési megállapodások elfogadásával 
egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a Német Nemzetiségi Önkormányzat esetében jóváhagyta a módosítást és az alábbi határozatot 
hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

110/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Mágocsi Német Nemzetiségi 
Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodást az előterjesztés szerinti tartalommal 
felülvizsgálja és módosítja.  
Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a Roma Nemzetiségi Önkormányzat esetében jóváhagyta a módosítást és az alábbi határozatot 
hozza. 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

111/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Mágocsi Roma Nemzetiségi 
Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodást az előterjesztés szerinti tartalommal 
felülvizsgálja és módosítja.  
Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
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16.) Csatlakozás a 2025. évi Bursa Hungarica Ösztöndíjrendszerhez 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet. Ez egy szociális ösztöndíj pályázat, 
ehhez kapcsolódóan Mágocsnak van egy rendelete, ezt tájékoztatásul megkapta a Képviselő-

testület. A csatlakozás mindig naptári évre szól, januártól decemberig. Ha úgy dönt az 
Önkormányzat, hogy csatlakozik a következő évi pályázathoz, akkor ezzel azt vállalja, hogy 

meghatározott ütemterv szerint közzéteszi a pályázati felhívást, a meghatározott jövedelmi 
vagy egyéb feltételeknek megfelelő pályázókat támogatásban részesíti. A minimum összeg 
5000 Ft /hó, ami nem naptári hónapokat, hanem tavaszi és őszi szemeszteri féléveket jelent és 
az aktív hallgatói jogviszonnyal rendelkező felsőfokú intézményekben tanulóknak számára 
adható támogatást. Az önkormányzati része 10 000 Ft/hó és ehhez kapcsolódik egy intézményi 
rész, szintén 10 000 Ft/hó összegben, tehát a diákok összesen 20 000 Ft-ot kapnak.  

Elbírálása Szociális Bizottsági hatáskörbe tartozik.  Finanszírozása szerint ahány pályázót 
támogat az önkormányzat, annyi személyhez számítva kell a szemeszterek elején átutalni az 
összeget, jó esetben havonta, likviditási gondok esetén tömbösítve a szemeszter végén. A 
támogatásra való jelentkezés rendszeres, általában 20-30 diákot szokott érinteni. A felhívásnak 
van olyan pályázati formája, ami több évre szól és a középiskola utolsó évében benyújtható, 
illetve olyan, ami az adott tárgyévre vonatkozik. Aki most nyújt be pályázatot, 2025 évre 

vonatkozóan fogja megkapni a támogatást.  De a kifizetés feltétele, hogy aktív szemesztere 
legyen, halasztás esetén nem fizetnek neki, illetve visszakapják az intézménytől a fél nem 
használt keretet. A csatlakozásról október 30-áig kell döntést hozniuk. Van-e ezzel 

kapcsolatban kérdés? 
 
Péter Viktor képviselő azt kérdezi, hogy ez egy maximálizált összeg? 
 
Dr. Morvay Klaudia polgármester válaszában elmondja, hogy 2019 vagy 2020 óta 10 000 Ft, 

előtte 5 000 Ft volt, ezen emelhetnek is, csak akkor rendeletet kell módosítani és a 
költségvetésbe betervezni. A pénzügyi csoportvezető elmondása alapján, 1 500 000 Ft-ot 

terveztek erre és 1 650 000 Ft volt a tényleges kifizetés, úgyhogy igény van. Tehát mostanra 
már ki van fizetve az őszi szemeszteri támogatás mértéke is. 
 

Kusztor Csaba István alpolgármester szerint maradjon a 10 000 Ft. 

 

Péter Viktor képviselő 15 000 Ft-ra javasolja emelni az adható összeget. Vagy átbeszélhetik 
jövőre is, ha lehet. 
 

Vetusinszki Anita képviselő kérdezi, hogy csak a nappali tagozatosok kaphatják vagy a 
levelezősöknek is jár? 

 

Dr. Morvay Klaudia polgármester válaszában elmondja, hogy csak a nappali tagozatos 
tanulókra vonatkozik, valamint jövedelemigazolás is szükséges hozzá. 
Az ütemterv szerint november 4-éig kell kiírni a pályázatot. Amennyiben változtatnak, arról a 
pályázati felhívás kiírása előtt kell döntést hozniuk. Úgy véli, jelenleg hagyják meg a 10 000 Ft 

összeget és inkább jövőre, a csatlakozás idejére tervezzék bele az emelt összeget a 

költségvetésbe. A napirend kérdését szavazásra bocsátja, aki egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 



41 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

112/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy csatlakozik a hátrányos 
szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok 
támogatására létrehozott Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 
2025. évi pályázati fordulójához. 
Felhatalmazza a polgármestert a csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis 
használatáról szóló nyilatkozat aláírására.  
Határidő: azonnal és 2024. október 30. 
Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

 

 

17.) Szigetvári Tankerületi Központ kezdeményezése az iskolára vonatkozó 
vagyonkezelési szerződés felülvizsgálatára 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet és tájékoztatja a Képviselő-testületet, 
hogy amikor az iskolák fenntartását a 3000 fő alatti településektől átvette az állam, akkor a 
vagyon tulajdonjoga az iskola, az önkormányzatnál maradt, viszont vagyonkezelési szerződést 
kötöttek. Ennek volt egy olyan szerencsétlen formája, hogy az akkori megfogalmazásból a 
Tankerület kifelejtette azt a rendelkezést, ami okán a vagyonkezelési jogot a földhivatali 
nyilvántartásba be lehet jegyeztetni. A módosítás elsődleges oka ez. Amit itt tudni kell, hogy 

ez a kérelem a nyár folyamán érkezett, és erről az előző Képviselő-testület a szeptemberi 17-i 

úgy döntött, hogy elnapolja. Viszont elég kellemetlen, már dönteni kellett volna róla. Az 

üzemeltetési és napelemekkel kapcsolatos kérdésekről beszélt az igazgató asszonnyal, az 

iskolával kötött együttműködés tárgyában november elején fognak időpontot egyeztetni és 
végigbeszélni. Mivel itt nem merült fel olyan kérdés, amiben módosítási javaslatuk lenne, 

egyelőre elfogadásra javasolja a szerződést, az értelemszerű változtatás  a polgármester nevének 
változása.  
Megemlíti a földgáz felhasználás almérőre helyezését, viszont ezzel kapcsolatosan a 
gázszolgáltatónál még érdeklődni kell, hogy egyáltalán meg lehet-e csinálni és ennek milyen 

költsége van.  
Az áram esetében ez megtörtént, az iskolának, vagyis a Tankerületnek volt egy elektronikai 

hálózat felújítási pályázata, annak keretében szereltek fel almérőt. 
 

Gojákné Sziveri Helga iskolaigazgató úgy tudja, hogy külön gázórát nem lehet felszerelni, 
mert a Tankerület egyszer már rákérdezett. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester és Kusztor Csaba István alpolgármester szerint, meg kell 
próbálni még egyszer, hátha mégis megoldható. Ha nem, azt is tudomásul veszik. 
 

A polgármester szavazásra bocsátja a napirend kérdését. Aki azzal egyetért, hogy elfogadják a 
vagyonkezelési szerződést, kézfeltartással jelezze. 
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A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a vagyonkezelési szerződés felülvizsgálatát és az alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

113/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szigetvári Tankerületi Központ által 
kezdeményezett, az iskolára vonatkozó vagyonkezelési szerződés felülvizsgálatával az 
előterjesztés szerinti tartalommal egyet ért, a vagyonkezelési szerződés felülvizsgált szövegét 
– a polgármester váltás okán bekövetkezett értelemszerű változások átvezetésével – jóváhagyja. 
Felhatalmazza a polgármestert a vagyonkezelési szerződés aláírására.  
Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

 

18.) Téli üzemeltetési feladatok ellátása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az írásos előterjesztés szerint ismerteti a napirendet. 

A téli üzemeltetési feladatok ellátására vonatkozó rendelet és szabályzat leírja, hogy 
útüzemeltetési tervet kell készíteni, amely tartalmazza a település közútjainak leírását, melyik 

milyen kategóriába sorolandó. Ezt az üzemeltetési tervet évente kell jóváhagyni. 
Továbbá a melléklet szerinti, pályázati felhívás útján szokott gondoskodni a Képviselő-testület 
az útüzemeltetési, téli karbantartási feladatokról. Vannak olyan utcák, önkormányzati közutak, 
melyeket nagytraktorral szoktak síkosság mentesíteni, és van néhány kisebb, ahol a 
Városgazdálkodási Kft. látja el ezt a feladatot, illetve a járdákat és a közintézmények előtti 
szakaszokat ők takarítják. A pályázati felhívást közzéteszik, és ez egy szezonra szokott szólni, 
november 15 - április 15-ig. Sokszor nincsen hó, viszont vannak jellemzően lefagyott 
szakaszok, ahol mindig szokott baj lenni. A pályázati felhívás tervezetét csatolta az 
előterjesztéshez, a novemberi testületi ülésen tudnak szerződést kötni, hogyha addig tesznek rá 
ajánlatot..  
Rózsa Nikoletta képviselő annyit szeretne hozzászólni, hogy az iskola udvarán lévő domb 
síkosság mentesítéséről is kell gondoskodni, mert az mindig problémás. 
 
Dr. Morvay Klaudia polgármester úgy véli, ahhoz nem szükséges nagyobb gép, a 
Városgazdálkodási Kft. el tudja végezni. Megemlíti, hogy amióta nyitva van az iskola, többen 
járnak ezen a szakaszon, és mivel itt nincs közvilágítás, a napelemes lámpák kihelyezése 
folyamatban van, oda egyet már felszereltek, és még kettőt fognak.  A Kft-nek azért sok dolga 

van, most a szociális tűzifát vitték ki és a temetőben dolgoztak. Ezeket a napelemes 

lámpatesteket – egy nyári döntés alapján - még az előző testület vásárolta, összesen 6 vagy 8 
darabot, 30 000 Ft/ db áron.  
 
Gojákné Sziveri Helga iskolaigazgató kérdezi, hogy ez a mennyiség elegendő-e és 
felszerelésüket az E-ON szolgáltatónál kell-e kérelmezni?   
 
Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy többféle típus létezik, amiket vettek, ezek 
nem kifejezetten a közutak mellé valók, majd meglátják mennyire működnek jól. A szándék 
szerinte jó volt, de nem biztos, hogy jó típust vettek. Az iskolánál ráadásul úgy kell azt a 
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napelemet elhelyezni, hogy legyen elég töltése, mert ugye a mögötte lévő teleknek a fái eléggé 
árnyékolnak Ha mégsem elegendőek, akkor át kell gondolniuk, milyen másfajta megoldás jöhet 
szóba. Ezekhez nem kell az E-ON szolgáltató, mert napelemes lámpák. Vezetékes 
közvilágításhoz közmű terv készítése szükséges és a költsége több milliós összegű. Illetve 
tájékoztatásul elmondja, hogy a Könyvtárnál van egy mozgásérzékelős lámpa, ami nem jól 
működik, de már jelezték, hogy javításra szorul. 
Amennyiben nincs több kérdés, szavazásra bocsátja a napirend kérdését. Aki a téli üzemeltetési 
terv és a pályázati felhívás tartalmával egyetért, kézfeltartással jelezze.  
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

114/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi közutak kezelésének szakmai 
szabályairól szóló 5/2014. (I. 28.) GKM rendelet mellékletében és annak D) függeléke alapján 
Mágocs Város közútjainak téli üzemeltetési tervét a határozat melléklete szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

115/2024. (X.29.) számú határozata: 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a határozat melléklete szerint 
pályázati felhívást tesz közzé az önkormányzat tulajdonában álló, a téli üzemeltetési tervben 

megjelölt Mágocs belterületi helyi közutak tisztántartási feladatainak ellátására. 
Határidő: azonnal és értelem szerint 
Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

 

19.) Pécsi Tankerületi Központ kezdeményezése a jelenleg hatályos, iskolai felvételi és 
pedagógiai szakszolgálatot ellátó intézmény működési körzetének véleményezésére 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet, mellyel kapcsolatosan elmondja, 
hogy Mágocs város két Tankerületi Központ – a Szigetvári és a Pécsi - okán érintett. A Pécsi 
Tankerületi Központ leírta, hogy nem készültek el még a felvételi körzetek tervezetei, viszont 
előzetesen véleményt kérnek. A felvételi körzetek, azokat a kötelező felvételt biztosító általános 
iskolai nemzetiségi általános iskolai körzetek, illetve a Pécsi Tankerület okán, a pedagógiai 

szakszolgálatot ellátó intézmény működési területére vonatkoznak. Általános iskolai kötelező 
és a német nemzetiségi nevelés tekintetében felvételi körzete Mágocs, Mekényes, 
Alsómocsolád, Nagyhajmás településnek a Mágocsi Általános Iskola. A roma nemzetiségi 
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általános iskolai nevelés tekintetében a Vásárosdombói Általános Iskola volt, illetve a horvát 
nemzetiségi nevelés tekintetében egy pécsi általános iskolában. Nemzetiségi nevelést biztosító 
pedagógia szakszolgálatot pedig a sásdi szakszolgálat biztosítja, Mágocs is ennek 
ellátás/működési körzetébe tartozik. 

A Pécsi Tankerületi Központ kezdeményezése arra irányul, hogy Mágocs Város 
Önkormányzatának van-e módosítási javaslata a felvételi körzetekkel kapcsolatosan. Kérték, 
hogy október 15-ig vagy a következő képviselő-testületi ülésen ezt véleményezzék. Ő egyelőre 
nem javasol módosítást, ez évek óta így működik, a gyerekek a szolgáltatásukhoz ott is 

hozzájutnak, felvételi körzetben pedig iskolai ellátásuk biztosított.  
Amikor elkészülnek a felvételi körzetek megállapításával, ide fogják küldeni még egyszer és a 
Képviselő-testületnek meg kell tárgyalni az elfogadását. Aki ezzel egyetért, az kézfeltartással 
jelezze.  
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

116/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Pécsi Tankerületi Központ 
kezdeményezését megtárgyalta, a jelenleg hatályos, iskolai felvételi és pedagógiai 
szakszolgálatot ellátó intézmények működési körzetével egyet ért, módosítási javaslatot nem 
tesz.  

Határidő: azonnal és értelem szerint 
Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

 

 

20.) Mágocsi Települési Értéktár Bizottság tagsága 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a napirendet, melynek tárgya a Mágocsi 
Települési Értéktár Bizottság tagsága. A Bizottságot 2015-ben hozta létre az akkori Képviselő-

testület, a Hungaricum törvényhez kapcsolódóan. Feladataik közé tartoznak a helyi települési 
értékek nyilvántartásba vétele és ehhez kapcsolódó javaslattétel. Elnökének Spanbergerné 
Laczkó Ivettát választották meg, tagjai Jurisits Józsefné és az akkori közművelődési kolléga Uti 
Orsolya voltak. Utóbbi munkakör betöltésében többször történt változás, Úti Orsolya helyére 
került Gerner Kitti, Kitti helyét Bogyayné Gál Tünde vette át, majd újra Gerner Kitti, aki most 

lemondott a tagságáról. Jurisits Józsefné és Spanbergerné Laczkó Ivetta továbbra is vállalják. 

Tekintettel arra, hogy egy képviselő tagjai is legyen a bizottságnak, a polgármester javasolja 

Simonics Kata képviselőt a bizottsági tagság betöltésére. Majd Simonics Kata képviselőtől 
kérdezi, hogy elfogadja-e a jelölést.  
 
Simonics Kata képviselő úgy nyilatkozik, hogy elfogadja a jelölést.  
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester tájékoztatásul hozzáteszi, hogy az Értéktár eddigi 

tevékenysége főként a lakodalmas illetve helyi értékekkel, rendezvényekkel kapcsolatos 
fotókiállítás volt. Ezt a feladatkört bővíteni javasolja, a Képviselő-testülettel egyeztetve. 
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Például vannak olyan települések, ahol van települési érték kataszter, melyen kreatív módon, 
nemcsak szobrok, helyi védett épületek szerepelhetnek, hanem hagyományok, szokások, 
receptek is akár. A Települési Értéktár Bizottság pedig javaslatot tehet és döntést hozhat az 
Értéktár Bizottságba való felvételről. Érdekességképpen elmondja, hogy létezik egy Kincses 
Baranya nevű, megyei gyűjtemény, mely nagyon sok mindent tartalmaz. Mágocsról éppen még 

nem sokat, de bármi lehet helyi érték, akár növények vagy látkép, tájkép, minden olyan, ami a 

mágocsiaknak speciálisan érték.  Tehát a Bizottságnak lenne dolga, néha aktívabban dolgoznak, 

néha kevésbé aktívan, általában félévente kellene beszámolniuk a Képviselő-testületnek, kicsit 

fel kéne éleszteni a működésüket.  
Mivel további kérdés és hozzászólás nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
napirendi pontot. Kéri, aki azzal egyetért, hogy Simonics Katát a Mágocsi Települési Értéktár 
Bizottság tagjának megválasszák, kézfeltartással jelezze. 
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és  
1 tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot. és azt alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

117/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Gerner Kitti Mágocsi Települési Értéktár 
Bizottsági tagságáról történő lemondását elfogadja, egyidejűleg a Mágocsi Települési Értéktár 
tagjává Simonics Kata képviselőt megválasztja.  
Határidő: azonnal és értelem szerint 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester  
 

 

21.) Közmeghallgatás időpontjának és napirendjének meghallgatása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester tájékoztatásul elmondja, hogy a Képviselő-testületnek az 
Mötv. szerint évente 6 testületi ülést és legalább 1 közmeghallgatást kell tartania. A 
közmeghallgatás kitűzéséről és napirendjeiről az SzMSz rendelkezik, itt az időpontról, 
napirendekről, a kitűzés időpontja előtt legalább 10 nappal dönteniük kell, hogy megfelelő idő 
álljon rendelkezésre, az emberekhez eljusson a meghívó, az információ, és eljöjjenek.  

Ugyanúgy nyilvános, mint egy képviselő-testületi ülés, tehát ez a lakosság bevonásával  
- mint a demokrácia egyik alapköve – történik, ami nagyon fontos. November 19-ére 17 órát 
javasolnak, még a karácsony előtti időszakban szeretnék megtartani.  
 
Péter Viktor képviselő módosító javaslatot tesz az időpontra vonatkozóan, mely szerint 
november 20-án tartsák inkább. 
 
A Képviselő-testület tagjai megbeszélik az időpontot. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti a közmeghallgatás napirendi pontjait.  
A 2. napirendhez, mely az önkormányzati képviselők tájékoztatója, hozzáteszi, hogy az idei év 
az speciális abból a szempontból, hogy az eddigi képviselők már nem tudnak tájékoztatni, az 
újak még nem, 2 hónap után. Viszont lenne lehetőségük elmondani a megjelenteknek, hogy 
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milyen elképzeléseik vannak, mik a számukra fontos területek. Illetve az Önkormányzat jövő 
évi elképzeléseiről lenne szó. 
A 4. napirenddel kapcsolatban elmondja, ha nem tudnak azonnal válaszolni, abban az esetben 
15 illetve 30 napon belül kell írásban válaszolniuk a kérdést feltevőnek.  
Amennyiben nincs módosítási javaslat, akkor aki egyetért a határozati javaslattal, 

kézfeltartással jelezze.  
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és  
tartózkodás nélkül elfogadta a javaslatot. és azt alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

118/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2024. november 20-án 17 órakor a Mágocsi 
Közös Önkormányzati Hivatal nagytermében közmeghallgatást tart az alábbi napirendi 
pontokkal: 

1.) Tájékoztató Mágocs Város Önkormányzat 2024. évi munkájáról 
2.) Tájékoztató a helyi önkormányzati képviselők elképzeléseiről 
3.) Tájékoztató az Önkormányzat 2025. évi elképzeléseiről 
4.) Kérdések, felvetések 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

 

22.) Tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulás iránti kérelem a Mágocs 819 hrsz-ú 
közterülethez kapcsolódóan 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester ismerteti, hogy a tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulást 

önkormányzati utak kapcsán kell tennie a Képviselő-testületnek, illetve a 23. napirendi pont is 

hasonló.  Ilyen esetekben közmű bekötéshez bontják meg a közterületet. Előírás szerint az 

ugyanolyan szintű burkolat helyreállítása az elvárás, mint amilyen volt.  

Továbbá elmondja, hogy ez a témakör képviselő-testületi hatáskörbe tartozik.  

A helyreállításról a közúti közlekedésről szóló törvény végrehajtási rendelete jól rendelkezik 
arról, hogy milyen módon kell helyreállítani és milyen munkát lehet végezni 
Távlati céllal javasolja, ha a Képviselő-testület nem szeretné testületi ülésen tárgyalni ezt a 
témakört, úgy lehetőség van arra, hogy rendeletben, átruházott hatáskörként - jegyzőre, 
bizottságra, polgármesterre - át lehet adni, ami némileg gyorsíthatja is az ügyintézésüket. De ha 

úgy döntenek, maradhat képviselő-testületi hatáskörben.  

Szavazásra bocsátja a napirendet. Aki azzal egyetért, hogy a Mágocs 819 hrsz.-ú területhez 
tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulást megadják, kézfeltartással jelezze.  
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és  
tartózkodás nélkül elfogadta a javaslatot. és azt alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
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119/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megadja a tulajdonosi és a közútkezelői 
hozzájárulást, a Mágocs, 819 hrsz.-ú közterület használatához, a Mágocs, Dombóvári u. 30. sz., 
814 hrsz. alatti ingatlan földgázellátási munkáihoz szükséges mértékben. 
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

 

23.) Tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulás iránti kérelem a Mágocs 799 hrsz.-ú 
közterülethez kapcsolódóan 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester az előbbi napirendben ismertetett szempontok alapján kéri, 
aki azzal egyetért, hogy a Mágocs 799 hrsz.-ú területhez tulajdonosi és közútkezelői 
hozzájárulást megadják, kézfeltartással jelezze.  
 

A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és  
tartózkodás nélkül elfogadta a javaslatot. és azt alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

120/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megadja a tulajdonosi és közútkezelői 
hozzájárulást a Mágocs, Ady u. 799 hrsz.-ú közterület használatához, a Mágocs, Ady u. 21. sz. 
alatti ingatlan villamos energia ellátási munkáihoz szükséges mértékben. 
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

24.) Bogyayné Gál Tünde leköszönt polgármester végkielégítésen kívüli adható 
juttatásának elbírálása 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés írásban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester elmondja, hogy a napirenddel kapcsolatos állásfoglalást 
kiosztotta, ami a mai napon érkezett meg. Ismerteti, hogy a napirend Bogyayné Gál Tünde 
végkielégítésével és a jutalmazási célú juttatásával kapcsolatos döntéshozatal. Erről a 
témakörről azt kell tudni, hogy a Közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény rendelkezik arról, 
hogy aki legalább 2 évig főállású polgármester volt, és nem választják meg újra, 3 havi 
juttatásának, illetményének megfelelő juttatásban, végkielégítésben részesüljön. Ez a törvény 
szerint jár. Ezenkívül a polgármester a Közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 225./H § 
alapján jutalomban is részesíthető, évente legfeljebb az illetménye hatszorosának megfelelő 
összegben. Az előző Képviselő-testület ezt a témakört két testületi ülésen és egy pénzügyi 

bizottsági ülésén tárgyalta, 2024. június 25-én a 69/2024. (VI.25.) döntésükkel hoztak 

határozatot a következő szövegezéssel:  
„Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Bogyayné Gál Tünde a polgármester 
tisztsége az új polgármester megválasztására szűnik meg, végkielégítéseként a polgármestert 



48 

 

törvény szerint megillető 3 havi illetményének megfelelő összegű juttatást, további 3 havi 
illetményének megfelelő összegű juttatással egészíti ki. 
Határidő: értelem szerint  
Felelős: Széll Aranka jegyző”.  
Ezzel a döntéssel az a probléma, hogy nem pontos a megfogalmazása, mert a törvényi kötelező 
végkielégítésen túl további 3 havi illetményének megfelelő juttatásról rendelkezik, de nem 
mondja meg, hogy miről. Ha végkielégítés és további 3 havi juttatás, az az új Képviselő-

testületnek a hatásköre lenne. Viszont ez lehet jutalom is, de mivel nem pontosan fogalmazták 
meg, ezért ezt nem tudják, hogy mi. Viszont a Pénzügyi- Gazdálkodási Bizottságnak a 
döntésében jutalom szerepel, és ennek a június 25-ei testületi ülésnek a jegyzőkönyvi 
mellékletében szintén jutalom szerepel. A Jegyző asszony akkor nem tett erre észrevételt, ezt a 

jegyzőkönyvet, késve, de felterjesztette a Kormányhivatalhoz. A kormányhivatali 
törvényességi referens, ezt szeptember 27-én, pénteken megnézte, és 30-án dél körül telefonon 

jelezte, hogy ez a döntés, ami az előbb elhangzott, ez így törvénysértő, mert nem pontos a 

megfogalmazás, és nem mindegy, hogy jutalom, vagy végkielégítési célú juttatás szerepel 

benne. Ezért szeptember 30-án estére összehívtak egy rendkívüli képviselő- testületi ülést, 
aminek az összehívása nem felelt meg a Mágocs Város Önkormányzat SzMSz-ében 

foglaltaknak, ehhez nem készült meghívó, így nem lett az ülés előtt 24 órával közzétéve sem. 

Ezen az ülésen a 80/2024. (IX.30.) sz. határozatot hozták meg. 
„Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos előterjesztés alapján tett javaslatot 
elfogadja, a polgármester részére a törvényben meghatározott végkielégítésen kívül 3 havi 
illetménye összegének megfelelő összegű juttatás állapít meg.”  

A 80/2024. (IX.30.) sz. határozatban pedig visszavonják a korábbi ülésen hozott, 69/2024. 
(VI.25.) számú határozatot. Ennek a határozatnak nincs melléklete, ehhez a jegyzőkönyvhöz 1 
db jelenléti ív van. Ezt felterjesztette a jegyző asszony. A polgármesteri munkakör átadás-

átvétel október 1-jén volt, ott szóban volt néhány kínos pillanat, és akkor ő azt javasolta, hogy 
a jegyző asszony terjessze fel ezt a rendkívüli testületi ülési jegyzőkönyvet azzal, hogy felhívja 

a figyelmet, a szeptember 30-i ülés összehívásának problémáira. Ezzel kapcsolatosan jegyző 
asszony azt a tájékoztatást adta, hogy a június 25-ei döntésre írásbeli törvényességi észrevételt 
küldött a Kormányhivatal, azonban jegyző asszony ezzel nem mondott igazat, írásbeli 
törvényességi felhívást ők erre nem kaptak. Ezért októberben telefonon felhívta a 
Kormányhivatalt, és abban állapodtak meg, hogy írásban állásfoglalást kér. Mivel eléggé 
elfoglalt volt az október, ezért ezt múlt hét csütörtökön tette meg. Ennek a válasza érkezett meg 
most. 

Eszerint, a Kormányhivatal kimondja azt, hogy a Képviselő-testület döntéseiből kiviláglik az, 
hogy ők 3 havi végkielégítést és további 3 havi juttatást szeretnének adni, ami jutalom célú, 
viszont azt mondják, hogy ezek az alaki hiányosságok, ami minden határozatukban jelen van e 

tárgyban, azok abból következnek és azért következtek be, mert a jegyző asszony nem tette meg 

a szükséges tájékoztatást, és nem segítette a Képviselő-testület döntéshozatalát.  
Véleményük szerint, mivel a cél a Képviselő-testület döntéseiből igazolható és a jegyző nem 
végezte megfelelően a munkáját, ezért ha ezt közigazgatási perben bíróság elé kerül, akkor a 

bíróság valószínűleg a kifizetést fogja elrendelni. Erre tekintettel javasolja, hogy tegyék helyre 
ezt a határozatot. Ha ugyanis június 25-én a testület olyan döntést hozott volna, amelyben 

jegyző asszony pontosan megjelöli a törvényi hivatkozásokat, akkor mind a két illetmény rész 
már rég ki lehetne fizetve, és nem lenne ebből probléma. Mert így sajnos törvénysértő 

állapotban vannak, ugyanis a törvény szerinti végkielégítését már ki kellett volna fizetni a volt 
polgármester asszonynak, hiszen munkakörét átadta.  
Tehát javasolja, hogy a Képviselő-testület, megfontolva azt, hogy mi volt az előző testület 
szándéka, a 69/2024. (VI.25.) és a 80/2024. (XI.30.) számú képviselő-testületi határozatok 

szabálytalanságára tekintettel, hozzon egy döntést, az előterjesztésben szereplő határozati 
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javaslati tartalommal. Az, hogy ez a döntés ilyenformán előttük van, és az ő kötelezettségük, 
az a jegyző asszony nem megfelelő munkavégzésének az eredménye. Ugyanis a jegyzőnek 

tudni kell, hogy mi a kötelessége, nem csak joga van részt venni a képviselő-testületi üléseken, 
hanem joga is van ahhoz, hogy meghallgassák és kötelessége is, hogy észrevételt tegyen. A 
jegyző nem nézheti azt, hogy törvénysértő döntést hoznak. Úgyhogy erre tekintettel javasolja a 

végkielégítés 3 havi és a jutalom 3 havi összegét a Kttv. megfelelő szakaszának megjelölésével, 

állapítsák meg és fizessék ki ezeken a jogcímeken. Hogy a végkielégítésnél további, még 
legfeljebb 3 havit adjanak, azt nem javasolja. 

Kéri, hogy aki az ismertetett határozati javaslattal egyetért, kézfeltartással jelezze.  
 
A döntéshozatalban részt vett 6 fő. 
 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazat mellett és  
tartózkodás nélkül elfogadta a javaslatot és azt alábbi határozatot hozza. 
 

Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

121/2024. (X.29.) számú határozata: 
Mágocs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Baranya Vármegyei Kormányhivatal 
állásfoglalásában foglaltakat megfontolva és figyelemmel a 2024. szeptember 30-i mandátumát 
töltő Képviselő-testület szándékára, a Bogyayné Gál Tünde volt polgármester juttatásaival 

kapcsolatosan hozott, jogszabálysértő formában hozott 69/2024. (VI.25.) sz. határozat és alaki 
hiányosságokban szenvedő 80/2024. (IX.30.) sz. határozatokat felülvizsgálja, és az eredeti 
döntések vélelmezhető célja szerinti juttatások kifizethetőségének biztosítása érdekében az 
alábbi döntést hozza:  
a) Bogyayné Gál Tünde részére - a korábbi Képviselő-testület két külön ülésén megerősített 
szándékára figyelemmel- a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 
225/H. § (1) bekezdése alapján háromhavi illetményének megfelelő összegű jutalmat állapít 
meg.  

b) Bogyayné Gál Tünde részére –tekintettel arra, hogy polgármesteri tisztségét legalább két évi 
betöltötte és foglalkoztatási jogviszonya a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 
évi CLXXXIX. törvény 69. § (1) bekezdés a) vagy f) pontja alapján szűnt meg, 
végkielégítésként háromhavi illetményének megfelelő összegű juttatás illeti meg – a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/D. § (1) bekezdése alapján 
háromhavi illetményének megfelelő összegű juttatást állapít meg.  
Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

 

 

25.) Egyebek 

Előadó: dr. Morvay Klaudia polgármester 
 

Az előterjesztés szóban történt. 
 

Dr. Morvay Klaudia polgármester tájékoztatásul elmondja, hogy van egy pályázati lehetőség, 
ez a TOP 3.1.3. Humán erőforrás, humán erőszolgáltatás fejlesztés, amit a három kis 

önkormányzat - Alsómocsolád, Mekényes, Nagyhajmás - kezdett el. Mágocs ezt a pályázatot 
önállóan a határidőig nem tudta beadni, a kiírást már közétették, beadási határidő december 
közepe. Ez a pályázat a helyi esélyegyenlőségi program 5 érintett célcsoportjára - az idősek, 
nők, fogyatékossággal élők, gyermekek és mélyszegénységben élők - kihegyezett  
















